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عراقچی: »شورای مشهد« از نظر ما موضوعیت ندارد
معاون سیاسی استاندار خراسان رضوی: 

تجمع اعتراضی در مشهد برگزار نشده است
در پی درگیری اخیر میان جمهوری آذربایجان و ارمنستان مطرح شد؛

موضع ایران درباره مناقشه قره باغ چیست؟
»صبح امروز« به تحلیل نرخ مشارکت اقتصادی و بیکاری استان در سال جاری می پردازد؛

چالش های پیش روی مدیریت اقتصادی خراسان رضوی
بررسی وضعیت پروژه های در حال تولید؛

کلاکت کرونایی سینما
سرانجام رئیس شورای شهر مشهد فاش کرد:

800 ارتباط فامیلی؛ میراث دوره های اصولگرایان در شهرداری
آتش بازی ستاره ایرانی ریو آوه با ۲ گل؛

طارمی؛ تسخیر کننده روح لیگ پرتغال!

وکلای پرونده ۳ اعدامی حوادث آبان: 

حکم متوقف شد
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عراقچی: »شورای مشهد« از نظر ما 
موضوعیت ندارد

ســید عباس عراقچی در مصاحبه با شبکه »طلوع نیوز« افغانستان در پاسخ به سوالی 
مبنــی بر اینکــه آیا طالبان در ایران دفتر دارد یا خیر تاکیــد کرد که طالبان در ایران 

هیچ دفتری ندارد.
ایســنا نوشت: سید عباس عراقچی، معاون سیاســی وزیر خارجه کشورمان همچنین 
در پاســخ به این ســوال که »شورای مشهد« چیســت؟ اظهار کرد: این چیزی است 
که ممکن است طالبان برای خود درست کرده باشد ولی از نظر ما موضوعیت ندارد.

عمار حکیم: تلاش برای اخراج نیروهای 
آمریکایی از عراق ادامه دارد

رهبــر جریان حکمت ملی عــراق در دیدار با ظریف بر ادامه تــاش ها برای اخراج 
نیروهای آمریکایی از عراق تاکید کرد.

سید عمار حکیم رهبر جریان حکمت ملی عراق و محمد جواد ظریف وزیر امورخارجه 
کشورمان در دیدار امروز خود آخرین تحولات سیاسی عراق و منطقه و همچنین روابط 

میان دو کشور دوست و همسایه را بررسی کردند.
حکیم با تاکید بر اینکه این ســفر در راستای تعمیق روابط میان دو کشور است، گفت: 
دولت فعلی عراق پس از بن بســت سیاســی و تظاهرات پی در پی شهرهای مختلف 

عراق بر سر کار آمد.
وی درخصوص ائتاف عراقیون نیز عنوان کرد: این ائتاف در چارچوب تاش ها برای 

کنترل اوضاع در عراق و وضعیت داخلی کشور تشکیل شده است.
رهبــر جریان حکمت ملی عراق همچنین ادامه داد: ائتــاف عراقیون به عنوان پلی 
خواهد بود که نیروهای سیاســی را با هدف استفاده از شــرایط عمومی برای تقویت 

توافقات به هم متصل خواهد کرد.
حکیم در ادامه با اشاره به بحث خروج نیروهای آمریکایی از عراق تاکید کرد: تاشی 

سیاسی از طریق گفتگو برای اخراج نیروهای خارجی از عراق در جریان است.
وی با بیان اینکه عراق قادر است نقش اساسی در نزدیک کردن دیدگاه های منطقه ای 

ایفا کند، گفت: نسبت به گشایش امور در وضعیت فعلی خوشبین و امیدوار هستیم.

ظریف: ما از نقش عراق در منطقه خلیج 
فارس استقبال می کنیم 

وزرای خارجه ایران و عراق در نشست خبری مشترک خود در بغداد بر مستحکم بودن 
روابط دو کشور و لزوم تقویت و گسترش آن تاکید کردند.

المیادین نوشت: فواد حسین در این نشست خبری گفت: با وزیر خارجه ایران در رابطه 
با مسائل اقتصادی و تاثیر آن ها در مقابله با کرونا بحث و رایزنی کردیم.

وی گفت: ما بر ضرورت حمایت از حاکمیت عراق تاکید کردیم.
از ســوی دیگر ظریف گفت: باید در رابطه با تهدیدات مداوم داعش هوشیاری کامل 

داشته باشیم.
وزیر امورخارجه کشورمان تاکید کرد: روابط اقتصادی میان دو کشور می تواند گسترده 

تر شود و به سود هر دو طرف است.
محمد جواد ظریف خاطرنشــان کرد: پرونده کشــتیرانی، مرزهای آبی و خطوط ریلی 

میان دو کشور را پیگیری خواهیم کرد. 
وی ادامه داد: شهادت سردار سلیمانی و ابو مهدی المهندس خسارتی بزرگ در جنگ 
با تروریســم در منطقه و عراق به شــمار می رود و ما پرونده این جنایت آمریکا را با 

قدرت پیگیری خواهیم کرد.
ظریف گفت: روابط میان ایران و عراق بر اساس احترام متقابل و احترام به حاکمیت دو 

کشور است و ما از نقش عراق در منطقه خلیج فارس استقبال می کنیم.
وزیر خراجه کشــورمان گفت: روابط ایران و عراق مســتحکم است و دیگر هیچگاه 

متزلزل نمی شود.
فواد حســین نیز گفت: در دیــدار با ظریف بر ضرورت دور کــردن عراق و منطقه از 

درگیری ها تاکید کردیم.
وی گفت: در این دیدار در رابطه با ســفر  قریب الوقوع الکاظمی به تهران نیز رایزنی 

کردیم.

کرافت: پیروزی جو بایدن یعنی بازگشت 
میلیون ها بشکه نفت ایران به بازار

هلیما کرافت یکی از تحلیلگران برجســته در وال استریت گفت: پیروزی جو بایدن در 
انتخابات ریاست جمهوری آمریکا می تواند تاثیری منفی بر قیمت نفت بگذارد، چراکه 

او احتمالا موضع نرم تری در قبال ایران اتخاذ کند.
بیزنس اینســایدر نوشــت: هلیما کرافت یکی از تحلیلگران برجسته در وال استریت 
گفت: پیروزی جو بایدن در انتخابات ریاســت جمهوری آمریکا می تواند تاثیری منفی 

بر قیمت نفت بگذارد، چراکه او احتمالا موضع نرم تری در قبال ایران اتخاذ کند.
به گزارش ســرویس بین الملل »انتخــاب«؛  این تحلیلگر برجســته افزود: یکی از 
فاکتورهایی که درمورد نفت در 2021 باید در نظر داشــته باشــید، این اســت که چه 

کسی در کاخ سفید خواهد بود.
کرافــت اضافه کرد: اگر جو بایدن رئیس جمهور شــود، او احتمالا امریکا را به برجام 
برمی گرداند، اتفاقی که باعث می شــود شــاهد بازگشت میلیون ها بشکه نفت ایران 

به بازار می شویم.
وی تاکید کرد: اینها مسائلی است که در سیر حرکت نفت در 2021 اهمیت دارد.

این تحلیلگر اقتصادی خاطرنشــان کرد: آغاز صادرات نفت ایران و حضور آن در بازار 
می تواند موجب مانع افزایش قیمت نفت شود.

معاون سیاسی استاندار خراسان رضوی: 
تجمع اعتراضی در مشهد برگزار نشده 

است
معاون سیاسی و امنیتی استاندار خراسان رضوی اعام کرد که تاکنون تجمع اعتراضی 

در مشهد برگزار نشده است.
ایســنا نوشــت: حســن جعفری اظهار کرد: با وجود فراخوان های متعــدد معاندین 
و ضــد انقاب و تحریک شــهروندان بــه قانون گریزی و نافرمانــی مدنی، تاکنون 
 تجمع اعتراضی در حمایت از فراخوان های ذکر شــده در مشــهد و در ســطح استان 

نداشتیم.
وی افزود: بعضا تجمعات صنفی و شــغلی در ســطح اســتان برگزار شده که ماهیت 
مطالبه گری و استیفای حقوق بوده اســت که با آگاهی بخشی، اقناع سازی و پیگیری 
افراد معترض متفرق شــده اند، تاکید اســتاندار محترم نیز بر پیگیری مطالبات قانونی 
معترضین و توجه و اطاع رســانی در خصوص مطالبات غیرقانونی و برخورد نرم بوده 

که تاکنون اجرایی شده است.

در پی درگیری اخیر میان جمهوری آذربایجان و ارمنستان مطرح شد؛

موضع ایران درباره مناقشه قره باغ چیست؟
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بار دیگر آتش اختاف 
جمهــوری  میــان 
آذربایجان و ارمنستان 
زبانه کشیده است. این 
است  حالی  در  اختافات 
میان  صلح  مذاکرات  که 
نظارت  تحت  کشورو  دو 
بین المللی تاکنون به راه 
اختافات  دربــاره  حلی 
کشــور  دو  ارضــی 
نیانجامیده و کمکی به حل مشــکل نکرده 
اســت. ولی با بروز درگیری های اخیر میان 
نیرو های دو کشور، محمدجواد ظریف وزیر 
تلفنی  امور خارجه کشورمان در تماس های 
جداگانه بــا وزرای امــور خارجه جمهوری 
آمادگی جمهوری  ارمنســتان،  آذربایجان و 
اسامی ایران را برای کمک به پایان دادن 
به تنش ها و میانجی گری اعام کرده است. 
چندین دهه است که دو جمهوری جدا شده 
از شوروی ســابق بر سر منطقه ناگارنو-قره 
باغ با هم درگیرند. ایــن منطقه از نظر بین 
المللــی بــه عنوان بخشــی از ســرزمین 
آذربایجان شــناخته شــده، اما رسما تحت 
این  ارمنستان است.  نیرو های قومی  کنترل 
دو کشــوردر هفتــه گذشــته بــار دیگــر 
درگیری هایــی را آغــاز کرده انــد. از زمان 
آتش بس سال 1994 بار ها در این نوار مرزی 
درگیری هایی رخ داده است. در سال 2007 
مجمع عمومی ســازمان ملل قطعنامه غیر 
الــزام آوری را بــا 35 رای موافــق، 7 رای 
مخالف و 100 رای ممتنع تصویب کرد و در 
ناگورنو  آن حاکمیت آذربایجان بــر منطقه 
قره بــاغ را به رســمیت شــناخت. تاکنون 
تاش های متعدد بــرای میانجیگری و حل 
اختاف بیــن دو طرف به نتیجه نرســیده 
اســت. روز 12 جــولای آخرین ســری از 
درگیری های دو کشور و اولین آن ها در چهار 
سال گذشته با حمله نیرو های آذربایجانی به 
استان شمالی تاووش ارمنستان آغاز شد. در 
اولین حمله چهار سرباز آذربایجانی کشته و 
7 ســرباز آذربایجانی و ارمنی زخمی شدند. 
برخی رسانه ها از کشته شدن بیش از 60 تن 
در درگیری هــای مــرزی خبــر داده انــد. 
نیویورک تایمز به نقل از منابع آذربایجانی از 
کشــته شدن 11 نیروی نظامی آذربایجان و 
یک شهروند عادی در چند روز گذشته خبر 
داده است. این رسانه از قول منابع ارمنستان 
نیز نوشــته چهار نیروی نظامــی آن ها روز 

پنجشــنبه کشــته شــده اند. آخرین سری 
درگیری های مرزی آذربایجان و ارمنســتان 
روز یکشــنبه گذشــته زمانی آغاز شــد که 
نیرو های دو کشــور در منطقه شــمالی مرز 
مشترک بر روی هم آتش گشودند. مقامات 
هر دو طرف، طرف دیگر را آغاز گر درگیری 
می دانند. وزیر دفاع آذربایجان گفته دو تن از 
افســران عالی رتبه این کشــور در جریان 
درگیری روز سه شنبه گذشته در کنار 5 تن 
دیگر کشته شده اند. مقامات ارمنی نیز مدعی 
شــده اند که پهپاد هــای آذربایجان حمله به 
شهر برد در استان تاووش ارمنستان را آغاز 
کرده و زیرساخت های عمرانی شهر را هدف 
اســتپانیان سخنگوی  داده اند. شوشان  قرار 
وزارت دفاع ارمنستان گفته یکی از پهپاد های 
آذربایجان را ســرنگون کرده اند. اســتپانیان 
نیرو های آذربایجان را به اســتفاده از ســپر 

انسانی و اســتقرار تیربار در نزدیکی یکی از 
روســتا های مرزی متهم کرده است. او گفته 
طرف آذربایجانی مــردم خودش را با تیربار 
محاصره کــرده و از آن ها به عنوان ســپر 
انسانی استفاده می کند اما نیرو های ارمنستان 
را متهــم می کند که به ســمت آن ها آتش 
گشــوده اند. استپانیان تصویری از تیربار های 
مستقر در اطراف روستا را نیز در توئیتر خود 
منتشر کرده اســت. ارتش آذربایجان ادعای 
ارمنستان درباره سرنگونی پهپاد را رد کرده و 
مدعی شــده نیروهایش یک پهپاد ارمنی را 
سرنگون کرده و سامانه تیربار ارمنستان را به 
همراه نیروهای نظامــی اش نابود کرده اند. 
همزمان دولت ارمنســتان، آذربایجان را به 
حمله سایبری متهم کرده است. نخست وزیر 
روز دوشنبه  پاشــینیان  نیکول  ارمنســتان، 
گذشــته آذربایجان را به تحریک نیرو های 
ارمنــی متهــم کــرده و هشــدار داده که 
آذربایجان مســئول همه تبعــات غیر قابل 
پیش بینی این حمات اســت. الهام علی اف 
رئیس جمهور آذربایجان اظهارات نخســت 

وزیر ارمنســتان را رد کــرده و گفته این نیز 
یــک اظهار نظر تحریک آمیز دیگر از جانب 
ارمنستان است و وعده داد که سرزمین ملی 
آذربایجان را در برابر اینگونه اظهارات حفظ 
خواهد کرد. روز پنجشــنبه الهــام علی اف 
المــار  آذربایجــان،  جمهــوری  رئیــس 
محمدیاروف وزیر خارجه این کشور را از کار 
برکنار کرد. این اقدام در پی انتقاد از عملکرد 
محمدیاروف در پی درگیری ها با ارمنســتان 
صورت گرفت. علی اف گفته که وزیر خارجه 
به اندازه کافی برای حل مناقشه ایجاد شده، 
تــاش نکرده اســت. پس از چند ســاعت 
آرامش، مقامات دو کشور بار دیگر روز جمعه 
تایید کردند که درگیری بین ارتش ارمنستان 
و جمهوری آذربایجان از ســر گرفته شــده 
است. وزارت دفاع ارمنستان روز جمعه اعام 

کــرد کــه ارتــش جمهــوری آذربایجان 
»روســتا های ارمنــی را با خمپــاره و توپ 

هویتزر هدف قرار داده است.«
ترکیه که رابطه قومــی و فرهنگی نزدیکی 
با آذربایجــان دارد از باکو در این درگیری ها 
حمایت کرده اســت. رجب طیــب اردوغان، 
رئیس جمهور ترکیه، روز جمعه با تاکید مجدد 
بــر مواضع قبلی خود گفت که »ترکیه هرگز 

آذربایجان را تنها نخواهد گذاشت.«
همچنیــن اســماعیل دمیر، رئیــس انجمن 
صنایــع دفاعی ترکیه، اعام کرد که حمایت 
ترکیه از جمهوری آذربایجان در درگیری این 
کشور با ارمنستان »در بالاترین سطح ادامه 

دارد« و شامل پهپادهای مسلح نیز می شود.
وبســایت این انجمن به نقــل از آقای دمیر 
نوشته است که »از پهپادهای مسلح گرفته تا 
موشک  و مهمات... تمامی تجربیات، فناوری 
و توانایی های ما همیشه در خدمت آذربایجان 
بوده اســت. حالا وقت آن است که دوباره به 
دنیا نشــان دهیم که دو ملت بــرادر، قلبی 

مشترک دارند.«

آمریکا و روســیه که رئیس گــروه میانجی 
مینســک ســازمان امنیت و همکاری اروپا 
هســتند نیز سعی کردند در ماجرای درگیری 
قره باغ میانجی گری کرده و هرگونه استفاده 
دو طرف از خشونت را محکوم کردند. آنتونیو 
گوترش دبیر کل سازمان ملل متحد نیز ابراز 
نگرانی کرده و استفان دوژاریک سخنگوی او 
در بیانیه ای اعام کرده سازمان ملل خواستار 

پایان فوری درگیری هاست. 
ایران به طور رســمی در سال های درگیری 
این دو کشــور همواره خواستار میانجی گری 
بوده و از ابتدای اشــغال قره باغ کوهســتانی 
توسط ارتش ارمنستان و شبه نظامیان ارمنی 
ســاکن قره باغ کــه با حمایت های روســیه 
انجام شــده، با اتخاذ یک موضع دیپلماتیک 
بر تمامیت ارضی آذربایجــان تاکید کرده و 
خواهان حل این بحــران از طریق مذاکرات 

عادلانه شــده اســت. در مه 1992 آیت الله 
هاشمی رفسنجانی رئیس جمهور وقت ایران، 
یعقــوب محمدوف رئیس مجلــس و کفیل 
ریاســت جمهوری وقــت آذربایجان و لئون 
ترپتروســیان رئیس جمهور وقت ارمنستان را 
به یک نشســت ســه جانبه در تهران برای 
بررســی بحران قره باغ دعوت کرد. ایران در 
آن نشست ســعی کرد با میانجی گری میان 
آذربایجان و ارمنســتان نســبت به برقراری 
آتش بــس و حل این بحران اقدام کند. بیانیه 
ســه جانبه ای هم در این راســتا امضا شد، 
اما با تاش پنهانی روســیه، شهر شوشا در 
جمهوری آذربایجان هم به تصرف ارمنستان 
درآمد و تاش ایران به ســرانجامی نرسید. 
در مورد بحران اخیر نیز ســخنگوی وزارت 
امور خارجه گفت: ایران مثل همیشــه آماده 
میانجیگــری و حل مناقشــه بین جمهوری 
ارمنســتان اســت. سیدعباس  آذربایجان و 
موســوی روز پنجشــنبه با ابراز تاســف از 
درگیری و مناقشه بوجود آمده بین جمهوری 
آذربایجان و ارمنســتان گفته؛ منطقه کشش 

درگیری بیشــتری را نــدارد و هرگونه آتش 
افروزی به نفع طرفین نخواهد بود.

با این وجــود برخی معتقدند ایران در بحران 
قره باغ به ســمت ارمنســتان گرایش دارد. 
در طول 27 ســال گذشــته روابــط ایران و 
آذربایجان تحــت تاثیر عواملی مانند »روابط 
ایران و ارمنستان«، »روابط آذربایجان و رژیم 
صهیونیستی«، »روابط آذربایجان و آمریکا«، 
»رویکرد های مربوط به رژیم حقوقی دریای 
خــزر« و »چگونگی بهره بــرداری از منابع 
نفتی زیربســتر دریای خزر« بوده و نتوانسته 
گســترش، تعمیــق و تحکیم یابــد. این در 
حالی است که بخشــی از قومیت های ایران 
با مواضع پان ترکیســم از آذربایجان حمایت 
کردند و ارمنســتان را به اجرای برنامه های 
رژیم صهیونیســتی در منطقه متهم کردند. 
روح الله حضرت پــور نماینده ارومیه و عضو 
کمیســیون امنیت ملی و سیاســت خارجی 
مجلس گفته »ارمنســتان غاصب اجرا کننده 
برنامه های اســرائیل و آمریــکا برای ایجاد 
ناامنی و درگیری در منطقه است. بهتر است 
ارمنســتان پیش از آنکه به حماقت های خود 
ادامه دهــد، بداند که کشــور ها و ملت های 
منطقه در کنار برادران دینی و هم زبان خود 
هســتند و خاک اسام را تسلیم مشتی یاغی 

اشغالگر نخواهند کرد.«
حضرت پور در نامه ای بــه »عبدالعلی علی 
عسگری« رئیس صدا و سیمای کشور نسبت 
به »ارمنی نشــین« خواندن منطقه قره باغ 

آذربایجان اعتراض کرد.
افشار ســلیمانی سفیر اســبق ایران در باکو 
در گفتگویــی با رســانه تی.آر.تــی ترکیه، 
انتقاد مــردم جمهوری آذربایجــان و مردم 
مناطق ترک نشــین ایران نســبت به موضع 
این کشور در قبال اشــغال 25 ساله قره باغ 
توسط ارمنســتان را یکی از عوامل موثر در 
ســردی روابط تهران-باکو دانست. او گفته 
مردم جمهوری آذربایجان و همچنین برخی 
از فعالان سیاســی و قومی در اســتان های 
ترک نشین ایران، خواهان کاهش روابط این 
کشور با ارمنستان و حمایت بیشتر از موضع 

باکو در قبال قره باغ هستند.
دالغا خاتیــن اوغلو مدیر ســابق اخبار ایران 
بخش انگلیســی خبرگزاری »ترند« در باکو 
معتقد اســت کــه ایران در مناقشــه قره باغ 
کارشــناس  این  دارد.  بی طرفانــه  موضــع 
آذربایجانی تائید می کند که ایران با ارمنستان 
روابط بسیار نزدیکی دارد و اختافاتی که در 
روابط ایران با باکو وجود دارد با ایروان ندارد.

داغ از سیاست

سخنگوی وزارت امور خارجه ایران روز پنجشنبه با ابراز تاسف از درگیری و مناقشه به وجود آمده بین جمهوری 

آذربایجان و ارمنستان گفته؛ منطقه کشش درگیری بیشتری را ندارد و هرگونه آتش افروزی به نفع طرفین نخواهد بود. 

با این وجود برخی معتقدند ایران در بحران قره باغ به سمت ارمنستان گرایش دارد. در طول 27 سال گذشته روابط ایران 

و آذربایجان تحت تاثیر عواملی مانند »روابط ایران و ارمنستان«، »روابط آذربایجان و رژیم صهیونیستی«، »روابط 

آذربایجان و آمریکا«، »رویکرد های مربوط به رژیم حقوقی دریای خزر« و »چگونگی بهره برداری از منابع نفتی 

زیربستر دریای خزر« بوده و نتوانسته گسترش، تعمیق و تحکیم یابد

,,

وکلای پرونده ۳ اعدامی حوادث آبان: 

حکم متوقف شد
ســرویس سیاسی/ سه شنبه هفته گذشته )24 
تیرماه( در بیســت و نهمین نشســت خبری 
سخنگوی قوه قضاییه، غامحسین اسماعیلی 
در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه  آیا خبر تایید 
حکم اعدام سه نفر در ارتباط با حوادث آبان 98 
صحیح اســت و آیا حکم این افراد اجرا خواهد 
شد یا اینکه هنوز راه حقوقی برای عدم اجرای 
احکام این افراد باز اســت؟ گفت: بله آنچه که 
از ناحیه همکاران به ما اعام شــده این است 
که این حکــم در دیوان عالی بعــد از فرجام 
خواهی که متهمــان و وکای آنها داده بودند 
به تایید دیوان عالی رســیده و به دادسرا اعاده 

شده است.
وی افزود: اینکه حکم  اجرا می شــود یا خیر؟ 
باید بگویم که اجرای احکام فرایند قانونی دارد 
که باید طی شــود ممکن است در این فرایند 
قانونی دادرســی های فوق العاده مانند اعمال 
477 چه در این پرونده و چه در سایر پرونده ها 

نتیجه پرونده را توام با تغییر کند.
خبرهای ضد و نقیض

فــردای آن روز خبرگــزاری فارس نوشــت: 
»پیگیری ها نشان می دهد که به دستور حجت 
الاسام والمسلمین سیدابراهیم رئیسی مستند 

به ماده 477 برای سه  اعامی حوادث آبان ماه 
اعاده دادرسی صادر شده است.

بدین ترتیــب بر این این ســه اعدامی، اعاده 
دادرســی صورت خواهد گرفت و عما اجرای 

حکم برای آنها متوقف شده است.«
امــا خیلی زود ایــن خبر توســط مدیرعامل 
خبرگزاری قوه قضاییه تکذیب شد. مدیرعامل 
میزان نوشت: »خبری که یکی از خبرگزاری ها 
مبنی بر دســتور آیت الله رییســی برای اعاده 
دادرســی ســه متهم اعدامی حوادث آبان ماه 

منتشر کرده است، صحت ندارد«.
همچنیــن مرکــز رســانه قــوه قضاییه در 
اطاعیه ای اعام کرد: »در پی انتشــار خبری 
در یکی از خبرگزاری ها مبنی بر صدور دستور 
اعاده دادرسی ســه متهم اعدامی حوادث آبان 
ماه، مرکز رســانه قــوه قضائیه ضمن تکذیب 
این خبــر اعام کرد همچنانکه روز گذشــته 
سخنگوی قوه قضائیه در نشست خبری اعام 
کرد »ممکن اســت در فراینــد قانونی اجرای 
اعمال  مانند  فوق العاده  دادرســی های  احکام، 
477 قانون آیین دادرســی کیفری چه در این 
پرونده و چه در سایر پرونده ها نتیجه پرونده را 
تــوأم با تغییر کند«. بنابراین در این پرونده نیز 

در صورت وصول درخواست، قوه قضائیه طبق 
روال قانونــی به آن رســیدگی خواهد کرد اما 

تا کنون درخواســتی از جانب وکای متهمین 
واصل نشده است.«

بنا به درخواست وکلای پرونده 3 اعدامی 
حوادث آبان ماه، حکم آنان متوقف شد

این خبرها شــاید پر حرف و حدیث ترین اخبار 
هفته گذشــته بود و در فضای مجازی توسط 
کاربران لحظه به لحظه دنبال می شــد، انا روز 
گذشــته 4 وکیل پرونده 3 محکــوم به اعدام 
حــوادث آبان ماه خبر دادند بنا به درخواســت 
وکای پرونــده 3 اعدامی حــوادث آبان ماه، 

حکم آنان متوقف شد.
روزگذشــته  4 وکیل محکومان این پرونده در 
متنی نوشتند: با توجه به اظهارات سخنگوی قوه 
قضائیه در خصوص احتمال پذیرش درخواست 
اعاده دادرســی در این پرونــده، امید به نقض 
رأی بدوی داریم و بر همین اساس درخواست 
اعمال مــاده 474 را تقدیم رئیس دیوان عالی 
کشور کردیم.وکا اظهار داشتند: حسب اطاع 
واصله، خوشبختانه این درخواست توسط رئیس 
دیوان عالی کشور پذیرفته شده و پرونده جهت 
بررســی مجدد به یکی از شــعب دیوان عالی 
ارجاع شده اســت و باتوجه به موازین قانونی 
و رویــه جاری قضایی در حــال حاضر اجرای 

حکم اعــدام موکلین تا زمــان تعیین تکلیف 
نهایی قضایی در این پرونده، متوقف می باشد 
و از انجایــی که یکی از قضــات دیوان عالی 
کشور در شعبه رسیدگی کننده هم قبا مخالف 
رای صادره بوده، بســیار امیدواریم که با توجه 
به رویکردهای امیــد برانگیز دوران تحول در 
دستگاه قضا و در چارچوب عدل و انصاف این 
پرونده مورد بررســی مجدد قرار گرفته و رأی 
قبلی نقض شود.سخنگوی قوه قضاییه روز سه 
شــنبه هفته گذشــته )24 تیرماه( در بیست و 
نهمین نشست خبری خود در پاسخ به سئوالی 
در باره تایید حکم اعدام ســه نفر از محکومین 
حوادث آبان مــاه، اظهار کرد: این حکم بعد از 
فرجام خواهــی متهمان و وکای مدافع آن ها 
به تایید دیوان عالی کشــور رسیده و به دادسرا 
اعاده شده است.وی همزمان با همین سخنان، 
افزود: اجرای احکام، یک فرآیند کاما قانونی 
دارد که باید طی شــود و ممکن است در این 
فرآینــد قانونی، باز دادرســی های فوق العاده 
مانند اعاده دادرســی یا اعمال ماده 477 یا هر 
موجب قانونی دیگری چه در این پرونده و چه 
در سایر پرونده ها نتیجه پرونده را توام با تغییر 

کند.

درخواست توسط 
رئیس دیوان عالی کشور 
پذیرفته شده و پرونده 
جهت بررسی مجدد به 
یکی از شعب دیوان 
عالی ارجاع شده است و 
باتوجه به موازین قانونی 
و رویه جاری قضایی در 
حال حاضر اجرای حکم 
اعدام موکلین تا زمان 
تعیین تکلیف نهایی قضایی 
در این پرونده، متوقف 
می باشد
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تخم مرغایت ها را در یک سبد نگذار
در اقتصاد برای سرمایه گذاری، ریسک های سیستماتیک و غیرسیستماتیک 

ور
دلا

دا 
ن

گار
برن
خ

وجود دارد. عموماً ریسک سیستماتیک ارتباط مستقیم با خود محصول 
مورد ســرمایه گذاری داشــته و ریســک غیرسیســتماتیک با سبد 
سرمایه گذاری شــما ارتباط مستقیم دارد. سرمایه گذاران برای کاهش 
ریســک غیرسیســتماتیک خود به تهیه ســبد ســهام یا ســبدهای 
ســرمایه گذاری مثل سرمایه گذاری در بازار طا، زمین، ملک، سهام، کالا 

و … روی می آورند.
امروزه دغدغه مهم اکثریت مردم کشــور، بدســت آوردن حداکثر درآمد 
ماهیانه و بالابردن ارزش دارایی ها و پس اندازهایشــان است. خانوارهای 
متوســط و کم درآمد ایرانی و به خصوص کارمندان، دانشجویان و جوانانی 
که به دنبال ســرمایه گذاری و سودآوری پول و پس انداز ماهانه و سالانه 
خود هســتند، هرکدام در سرمایه گذاری روش و اســتراتژی خاص خود را دارند و گاهی این 
روزها شــاهد افرادی هستیم که با اطاعات اندک خود سودهای کانی بدست می آورند، اما 
در واقع همیشــه بخت یار نیست و ممکن است با ضررهای جبران ناپذیری روبرو شوند؛ چرا 
که برخی از افراد در این روزهای داغ بورس با پول مازاد خود سرمایه گذاری نمی کنند و دست 

به فروش منزل مسکونی و حتی خودروی خود می زنند. 
 این افراد به ظاهر هدفشــان این اســت که قدرت خرید پول و پس انداز خود را در شــرایط 
تورمی حفظ کنند و اندوخته و ســرمایه گذاری نسبتاً مناســبی برای آینده شان فراهم آورند، 
اما به دلیل نداشــتن اطاعات و علم کافی متأسفانه زمین می خورند. از طرفی دیگر افرادی 
هســتند که به سراغ تقسیم سرمایه خود به چند بخش مختلف می روند، آن ها می خواهند به 
اصطاح همه تخم مرغ ها را در یک ســبد نگذارند و بخشی از سرمایه خود را در شرکت های 
معتبر و صنعتی بزرگ ســرمایه گذاری کنند. از این رو سهام خودروسازی ها بسیار مورد توجه 

قرار گرفته است.
کارشناســان و اقتصاددانان، ســرمایه گذاری در کارهای مولد و مفید برای جامعه را توصیه 
می کنند تا ضمن تأمین منافع جامعه و اقتصاد ملی، اندوخته های گروه متوسط درآمدی جذب 
تولید و بازار ســرمایه شود. البته سود نهفته در فعالیت های دلالی و واسطه ای باعث انحراف 
ســرمایه ها شــده و عده ای از خانوارها و افراد پول خود را به سمت خرید و فروش کالاهای 
مصرفی و کارهای واســطه ای و دلالی سوق داده  و در این میان سرمایه بخشی از جامعه به 

دلیل ندانم کاری ها بر باد رفته است.
عده ای از ترس کاهش ارزش پول خود در شــرایط تورمی، به افرادی در بازار که ســودهای 
غیرمتعارف بالای 30 و 40 درصد را وعــده می دهند، اعتماد می کنند. البته ناگفته نماند که 
بخش قابل توجهی از این ســرمایه ها از دســت می رود و لطمه مالی بزرگی به خانواده ها و 
افراد وارد می شود. در این میان جای خالی افراد آگاه و مؤسسات تخصصی و کارشناسانی که 

وکالت مالی مردم را برای سرمایه گذاری بپذیرند، خالی است.
در دنیای امروز با گســترش روابط اقتصادی و رشد بازارهای سرمایه، انواع سرمایه گذاری ها 
به صورت خرید سهام یک یا چند شرکت و یا خرید سبد سهام ترکیبی از سهام شرکت های 
مختلف شکل گرفته است و مردم یا خود به طور مستقیم وارد بازار سرمایه می شوند و سهام 
دلخواه را می خرند و یا با مراجعه به مؤسســات دست اندرکار و وکالت مالی و سرمایه گذاری، 

سهام شرکت های سرمایه گذاری یا سهام های خاص ترکیبی را انتخاب می کنند.
به عنوان مثال، برخی از افراد در ایران سهام شرکت های خودروسازی، پتروشیمی، سیمانی، 
قطعه ســازان خودرو، معدنی، صنایع غذایی و صنایع شــوینده و ... یا ســهام شــرکت های 
ســرمایه گذاری و سبدهای سهام را می خرند. این شــرکت های سرمایه گذاری نیز با انتخاب 
ســبدهای سهام ترکیبی از سهام چند شــرکت تولیدی، هم ریسک و خطر نوسانات شدید و 
کاهش و رکود بورس و سهام را کاهش می دهند و هم درآمد نسبتاً مطمئن را برای خریداران 

و مشتریان خود فراهم می کنند.
در شــرایطی که شفافیت اطاعات شــرکت ها و بورس در حد مورد انتظار نیست و اقتصاد 
ممکن اســت تحت تأثیر نوســانات اقتصاد کان و بازار و سیاســت و ... قرار داشته باشد و 
شــوک های فصلی و دوره ای را به بورس منتقل کند. به نظر می رسد بهترین و عاقانه ترین 
راه ســرمایه گذاری، خرید ترکیبی از سهام شــرکت های مختلف است که هم شرکت های 
کوچک و بزرگ را شــامل شود و هم صنایع مختلف را در برگیرد که اگر یک شرکت یا یک 
صنعت دچار مشکل شد، سایر صنایع و شرکت ها بتوانند سودآوری سرمایه گذاری خانوارها و 

افراد را تضمین کنند و از زیان شدید جلوگیری شود.
در نهایت نکته مهم این است که برای موفقیت در هر بازار خاص اطاعات علمی معتبر روز 
نیاز اســت و نباید با اطاعات کسب شــده از طریق افراد جامعه که هیچ گونه منبع معتبری 
پشتوانه آن نیست، سرمایه خود را به دام انداخت. در بازار بورس نداشتن اطاعات کافی دیر 

یا زود شما را با شکست مواجه خواهد کرد.

ارائه وام حمایتی به مهدکودک ها
 

بانک مرکزی پیرو بخشنامه های پیشین در خصوص اعام فهرست رسته های کسب و کارهای 
آســیب دیده از بیماری کرونا فهرســت جدید این کســب و کارها را اعام و تصریح کرد که 
مهدهای کودک خصوصی و شــرکت های مرتبط با خدمات نمایشــگاهی مشــمول نیز در 

بخشنامه جدید مشمول دریافت این تسهیات شدند.
به گزارش »روزنامه صبح امروز« براســاس این بخشــنامه مهدهای کودک  غیردولتی تحت 
نظارت ســازمان بهزیستی کشور به عنوان کســب و کارهای واجد شرایط بهره مندی از امتیاز 
تنفس ســه ماهه پرداخت اقساط بانکی، تحت شمول رسته »مراکز و مجتمع های فرهنگی و 

آموزشـی« تشـخیص داده شد. 

ضرب الاجل ۲۴ ساعته سازمان حمایت به 
اپراتورهای تلفن همراه

رییس سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان طی نامه ای به مدیران عامل شرکت 
های ارتباطات ســیار و خدمات ارتباطی ایرانســل از آنان خواست تا ظرف 24 ساعت، نحوه 
فروش به لحاظ شــکلی و قیمت بســته های اینترت را مطابق روال قبل از تاریخ 13 تیرماه 
اجرا کنند.به گزارش »صبح امروز« و به نقل از ایســنا، پیرو جلســات برگزار شده و مذاکرات 
تلفنی با مدیران عامل شــرکت های اپراتور تلفن همراه طی هفته گذشته در خصوص تغییر 
روش فروش، حذف برخی از بســته ها و عدم هماهنگی با سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات 
رادیویی به عنوان دســتگاه حاکمیتی ناظر )بر اســاس مصوبات کمیســیون تنظیم مقررات 
ارتباطات الزامی اســت(، عباس تابش طی نامه ای از آنان خواست تا ظرف مدت 24 ساعت، 
نحوه فروش به لحاظ شکلی و قیمت بسته های اینترت مطابق روال قبل از تاریخ 13 تیرماه 
اصاح کنند و از طریق خبرگزاری ها و جراید کثیرالانتشار درباره آن به مشترکین خود اطاع 
رســانی کنند.تابش همچنین به شــرکت های ارایه دهنده خدمات اینترنتی هشدار داده است 
که در صورت عدم رعایت ضوابط موجود، موضوع در چارچوب قانون تعزیرات حکومتی مورد 
رســیدگی قرار خواهد گرفت. گفتنی است معاون وزیر ارتباطات و فناوری اطاعات از اباغ 
جریمه دو میلیارد تومانی به دلیل برنگشــتن تعرفه اینترنت به حالت اولیه از سوی اپراتورها و 

تداوم تخلفی که صورت گرفته است، خبر داد.

»صبح امروز« به تحلیل نرخ مشارکت اقتصادی و بیکاری استان در سال جاری می پردازد؛

چالش های پیش روی مدیریت اقتصادی خراسان رضوی

سارا ایزد خواه / براساس داده های مرکز 
آمار ایران که به تازگی منتشــر شــده نرخ 
جمعیت غیرفعال کشــور افزایش و جمعیت 
شــاغل و بیــکار کشــور)جمعیت فعال( با 
کاهش ملموســی مواجه شده است. بررسی 
نرخ مشارکت اقتصادی جمعیت 15 ساله و 
بیش تر، در بهار 1399 نشــان می دهد که 
41.0 درصد جمعیت در ســن کار)15 ساله 
و بیش تر( از نظر اقتصــادی فعال بوده اند؛ 
یعنی در گروه شــاغان یا بیــکاران قرار 
گرفته اند. هم چنین نتایج نشان می دهد که 
نرخ مشارکت اقتصادی در بین زنان نسبت 
به مردان و در نقاط شــهری نسبت به نقاط 

روستایی کم تر بوده است.
به گزارش »روزنامه صبــح امروز« رئیس 
مرکــز آمــار توضیــح داده که براســاس 
اقتصادی، در  نرخ مشــارکت  شاخص های 
فصل بهار سال جاری نسبت به فصل مشابه 
سال گذشته حدود 2 میلیون نفر از بازار کار 
خارج شــده اند که بیش از 1 میلیون و 20 
هــزار نفر آن را زنــان و 970 هزار نفر آن 
را مردان تشکیل می دهند. خراسان رضوی 
نیز از این شرایط مستثنی نبوده و با کاهش 
نرخ مشارکت اقتصادی روبه رو بوده است. 
متأســفانه یکی از معضات موجود در این 
آمارها عدم تفکیک میزان بیکاری ها و نرخ 
مشارکت اقتصادی بین زنان و مردان است. 
درواقع با انتشار این داده ها ما نمی دانیم که 
چه تعداد از زنان و مردان استان به تفکیک 
در بهــار 1399 بیکار شــده یا کاهش نرخ 

مشارکت اقتصادی داشته اند.
در روزهــای گذشــته شــاخص فاکــت 
استان های مختلف کشــور در سال 1398 
اعام شــد که متوسط این شاخص در کل 
کشــور 45.5 درصد بود. این درحالی است 
که خراســان رضوی جزو چهارمین استانی 
اســت که کمترین میزان شاخص فاکت 
را به خود اختصاص داده اســت؛ بدین معنا 
که ســطح رفاه در خراسان رضوی پس از 
فارس، همدان، سمنان در وضعیت مناسبی 

بوده است.  
به گفته رزم حســینی، خراســان رضوی در 
سال گذشته پایین ترین نرخ بیکاری پس از 
انقاب را تجربه کــرد. وی بیان کرده که 
»در سال گذشــته میزان بیکاری در استان 

8.3 درصــد بود که 2.5 درصد از متوســط 
کشور پایین تر است«. معاون هماهنگی امور 
اقتصادی استانداری خراسان رضوی نیز در 
اردیبهشت ماه ســال جاری از نرخ شاخص 
فاکت استان ســخن گفته و مطرح کرده 
که »نرخ شاخص فاکت در استان براساس 
آمار اعام شده در سال جاری 39.1 درصد 
اســت و این استان بعد از استان های فارس 
و سمنان در شاخص فاکت جزء سه استان 
کشور اســت که به نسبت وضعیت مناسبی 

دارد«.
اما شاخص فاکت چگونه به دست می آید 
و نشانگر چیســت؟ نرخ فاکت با توجه به 
نرخ بیکاری و تورم محاسبه می شود. درواقع 
شــاخص فاکت، یک نشــانگر اقتصادی 
است که وضعیت اقتصادی و اجتماعی یک 
جامعه را نشــان می دهد و به طور معمول 
برای به دست آوردن شاخص فاکت، نرخ 

بیکاری و نرخ تورم را با هم جمع می زنند.
علی رســولیان توضیح می دهــد که »نرخ 
تورم فروردین ماه در خراســان رضوی در 
کل خانوارهای اســتان 3.6 درصد است که 
نســبت به اسفندماه ســال گذشته 9 دهم 
درصد افزایش داشته که این شاخص برای 
خانوارهای شــهری اســتان 3.5 درصد و 
برای خانوارهای روستایی استان 4.2 درصد 
اســت«؛ بنابر این داده ها تورم در اســتان 

افزایش داشته است. 

تورم 19.7 درصد مواد خوراکی و 
آشامیدنی در خراسان رضوی

نکته دیگــر افزایش تورم نقطــه به نقطه 
خوراکی هــا، آشــامیدنی ها و دخانیــات در 
استان است. مطابق با داده هایی که معاونت 
تهران  بازرگانی  اتاق  اقتصادی  بررسی های 
بیان کــرده تورم نقطه بــه نقطه خردادماه 
آشــامیدنی ها و دخانیات  برای خوراکی ها، 
در اســتان های هرمزگان بــا 27.5 درصد، 
خراسان رضوی 19.7 درصد و زنجان 19.2 
درصد بالاترین رقم در بین اســتان ها بوده 

است.
تــورم، تحریم،  وجود مشــکاتی چــون 
بالارفتــن نرخ دلار و طا و... در چند وقت 
اخیر همراه با شیوع بیماری کرونا، منجر به 
ایجاد وضعیت نامناسب اقتصادی در استان 
شــده اســت. از آنجا که خراسان رضوی 
اســتان زائرپذیری است کاهش تعداد ورود 
زائران و گردشگران ایرانی و خارجی منجر 
به کســادی بازار و به تبع آن بیکاری افراد 

شده. 
داده های  و  موجــود  براســاس وضعیــت 
جمع آوری شــده با علی رســولیان، معاون 
هماهنگی امور اقتصادی خراســان رضوی 
گفت وگــو کردیــم تا وضعیــت بیکاری و 
تغییــرات ایجاده شــده در نرخ مشــارکت 

اقتصادی را جویا شویم.
نرخ هفت درصدی بیکاری استان در بهار 

سال جاری
وی در رابطــه با وضعیت نرخ مشــارکت 
اقتصادی اســتان تشــریح کرد: براســاس 
گزارش مرکز آمار ایران در بهار 1398 نرخ 
بیکاری استان 9.4 درصد بوده این درحالی 
است که در بهار سال جاری نرخ بیکاری 7 
درصد در کشــور اعام شده. نرخ مشارکت 
اقتصادی کــه 45.3 درصد در بهار ســال 
گذشته بوده، در سال جاری به 42.7 درصد 
رسیده اســت. درواقع براساس این آمار در 

نرخ بیکاری با کاهش روبه رو بودیم.
رســولیان با توضیــح اینکــه کاهش نرخ 
مشــارکت اقتصادی در سال جاری به دلیل 
شیوع بیماری کرونا و موارد دیگری از این 
دست بوده اســت. بیان می کند: »براساس 
آمارها، نرخ مشارکت اقتصادی استان نسبت 
به میانگین کشــوری بالا است. درواقع نرخ 

مشارکت کشــوری 41 درصد اعام شده، 
حال آنکه نرخ مشارکت استان 42.7 درصد 
اســت. از سویی دیگر حدود 2.8 درصد نرخ 
بیکاری در استان از متوسط کشوری کمتر 

است«.
 معاون اســتاندار در رابطه با ریزش اشتغال 
به دلیل وضعیت موجود ناشــی از بیماری 
کرونا در اســتان افزود: شیوع بیماری کرونا 
در استان اثر منفی بسیاری به همراه داشت؛ 
چراکه پایه اقتصاد اســتان به ویژه در شهر 
مشــهد مبنی بر زائرپذیری اســت. سالیانه 
30-35 میلیــون زائر و گردشــگر ایرانی و 
خارجی به این اســتان می آیند که با شیوع 
این بیماری ورود زائران به شــدت کاهش 
پیدا کــرده و تقریباً نزدیک به صفر شــده 
اســت؛ بنابراین اشــتغال های متناســب با 
حضور زائران نیز در این شــرایط با کاهش 

روبه رو شد. 
شیوع بیماری کرونا منجر به بیکاری 42 

هزار نفر در استان شد
رســولیان با توضیح اینکه بیماری کرونا در 
حوزه صادرات نیز زیان هایی برای اســتان 
به همراه داشته، تشریح کرد: به دلیل بسته 
بــودن مرزها، در این مــدت صادرات ما به 
آسیای میانه متوقف شــد و در نهایت این 
وضعیت بــر واحدهای تولیــدی اثر منفی 
گذاشــت. چنین شــرایطی در نهایت منجر 
به بیکاری موقتی حدود 42 هزار نفر شــده 
اســت که برخی از این افراد بــه کار خود 
بازگشــته اند و برخی دیگر هنوز نتوانستند 
فعالیت اقتصادی خود را از ســر بگیرند. هر 
چنــد طی این مــدت در بخش هایی چون 
بخش درمانی، صنعت و معدن، قطعه سازی 
و... استان با رشد اقتصادی روبه رو بوده ایم.
تسهیلات 12 میلیون تومانی برای هر 

کارگر بنگاه اقتصادی
وی با بیان اینکه »عمده بیکاری این افراد 
مربوط به ماه های اســفند و فروردین بوده 
اســت« خاطرنشــان کرد: در این شرایط 
واحدهایی تعطیل شــدند، اما پس از مدتی 
به کار خود بازگشــتند به جز هتل ها، مراکز 
اقامتی و مراکز ورزشی و تالارهای پذیرایی. 
این درحالی است که بسیاری از این واحدها 
بــا وجود عــدم فعالیت اقتصــادی، حقوق 
پرسنل خود را پرداخت می کنند؛ زیرا دولت 

تســهیاتی را در قالب ســامانه »کارا« به 
بنگاه های اقتصادی ارائه می دهد. بر اساس 
این تسهیات به ازای هر کارگر 12 میلیون 
تومــان، تأمین مالی برای ایــن بنگاه های 

اقتصادی ارائه می شود.
اختصاص 2۸ هزار و ۶۸۰ میلیارد ریال 
تسهیلات برای بنگاه اقتصادی متضرر 

از کرونا 
استانداری  اقتصادی  امور  معاون هماهنگی 
خراســان رضوی با توضیح اینکه براساس 
اعــام معاونت هماهنگی امــور اقتصادی 
اقتصادی مشمول  بنگاه های  وزارت کشور، 
دریافت این تســهیات در اســتان باید به 
فوریــت در ســامانه »کارا« ثبت نام کنند، 
تشــریح کرد: 28 هزار و 680 میلیارد ریال 
تســهیات بــرای 67 هــزار و 396 بنگاه 
اقتصادی متضرر از کرونا در خراسان رضوی 
با اشــتغال 183 هزار و 419 نفر اختصاص 
یافته اســت. درواقع هــدف اصلی پرداخت 
تسهیات به بنگاه های آسیب دیده از کرونا 
حفظ اشــتغال آن هاست، به ازای هر شاغل 
بیمه شــده در واحدهای تولیدی، خدماتی و 
صنعتی متضــرر از کرونا 120 میلیون ریال 
تسهیات تعلق می گیرد، اما واحدهایی که 
بنا به مصوبه ســتاد ملی الزاماً تعطیل شدند 
به ازای هر نفر نیروی شــاغل بیمه شده در 
آن ها 160 میلیون ریال تسهیات پرداخت 

می شود.

یادداشت

به دلیل بسته 
بودن مرزها، در مدت 
زمان شیوع بیماری 
کرونا صادرات ما به 
آسیای میانه متوقف 
شد و در نهایت این 
وضعیت بر واحدهای 
تولیدی اثر منفی 
گذاشت

شیوع بیماری کرونا 
در نهایت منجر به بیکاری 
موقتی حدود 42 هزار 
نفر در استان شده است که 
برخی از این افراد به کار 
خود بازگشته اند و برخی 
دیگر هنوز نتوانستند 
فعالیت اقتصادی خود را 
از سر بگیرند

پرداخت حقوق کامل معلمان 
حق التدریسی در سال آینده

شناسایی 1000 واحد خالی در اختیار یک نهاد

معاون برنامه ریزی و توسعه منابع آموزش و پرورش اعام 
کــرد معلمان حق التدریس آزاد و خرید خدمات آموزشــی 
برای ســال تحصیلی آینده با وجود آموزش های ترکیبی 

حقوق کامل خود را دریافت می کنند.
به گزارش »صبح امروز« و به نقل از باشــگاه خبرنگاران 
جوان، علــی الهیار ترکمن معاون برنامه ریزی و توســعه 
منابع آموزش و پرورش دربــاره روش های تأمین نیروی 
انســانی برای ســال تحصیلی آینده بیان کرد: امسال هم 
پکیج حق التدریس آزاد، ســرباز معلم، نیرو های بازنشسته، 
خرید خدمات آموزشی و حق التدریس شاغل را مانند سال 
گذشــته را برای تامین نیروی انسانی به کار می گیریم. با 

توجه به اینکه به دلیل شــیوع کرونا شیوه آموزش ترکیبی 
داریم، امــا باز هم نیاز به نیروی انســانی وجود دارد و با 
توجه به پکیج های در نظر گرفته شــده مشکل تامین نیرو 

را برطرف می کنیم.
وی درباره نحوه پرداخــت حقوق به معلمان حق التدریس 
آزاد و خرید خدمات برای سال تحصیلی جدید با توجه به 
برگزاری کاس های ترکیبی مجــازی و حضوری اظهار 
کرد: تنها منبع درآمد این دو گروه، حقوق ماهیانه اســت؛ 
بنابرایــن صرفا برای این گروه ها حقوق شــان کم یا قطع 
نخواهد شــد حتی اگر شــیوه آموزش به صورت ترکیبی 

پیش برود«.

مقام مســئول وزارت راه و شهرســازی از شناسایی یک نهاد 
با در اختیار داشــتن 1000 واحد خانه خالی خبر داد و گفت: 
فردی در تهران نیز شناســایی شده که 195 واحد در اختیار 

دارد.
به گــزارش »صبح امــروز« پروانه  اصانی تشــریح کرد: 

واحدهای خالی به تفکیک اســتان در حال شناسایی است، 
گفت: شناسایی خانه های خالی و مالکیت در تهران و استان ها 
در حال انجام است و  به عنوان نمونه در تهران مالکی حقیقی 
با 195 واحد و نهادی با هزار واحد، شناسایی شده است.وی 
با بیان این که »ســامانه ملی اماک و اسکان راه اندازی شده 

است« افزود: به دنبال فرصتی مناسب هستیم تا بعد از عبور 
از بحران کرونا، عملیات اجرایی آن را آغاز کرده و در آیینی، 
عملکرد و ویژگی های ســامانه و خروجی هایی که از سامانه 
به دســت می آید را برای مردم تشریح کنیم. گفتنی است که 
وزارت راه وشهرسازی، هم اکنون از سامانه استفاده می کند. 

اصانــی تاکیــد کرد: کســانیکه احتکار و ســوداگری می 
کننــد دو راه پیــش رو دارنــد. یــا باید واحدهــای خود را 
بــه بازار عرضــه کننــد و مالیــات نپردازند و یــا چنانچه 
 تمایــل به عرضــه واحدهایشــان را ندارند، مالیــات آن را 

بپردازند.

خبر
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شمار جانباختگان از ۱۴هزار تن گذشت

ســخنگوی وزارت بهداشت آخرین موارد بروز و فوتی ناشــی از کروناویروس در 24 ساعت 
گذشته در کشور را تشریح کرد.

به گزارش ایســنا، دکتر لاری گفت: از دیروز تا امروز 29 تیر 1399 و بر اســاس معیارهای 
قطعی تشــخیصی، دو هزار و 182 بیمار جدید مبتا به کووید19 در کشور شناسایی شد که  

یک هزار و 324 نفر از آنها بستری شدند.
وی ادامه داد: مجموع بیماران کووید19 در کشور به 273 هزار و656 نفر رسید.

لاری افزود: متاســفانه در طول 24 ساعت گذشته، 209 بیمار کووید19 جان خود را از دست 
دادند و مجموع جان باختگان این بیماری به 14 هزار و 188 نفر رسید.

ســخنگوی وزارت بهداشت ادامه داد: خوشــبختانه تا کنون 237 هزار و 788 نفر از بیماران، 
بهبود یافته و یا از بیمارستانها ترخیص شده اند.

لاری افــزود:  3556 نفر از بیماران مبتا به کووید19 در وضعیت شــدید این بیماری تحت 
مراقبت قرار دارند.

لاری ضمــن تاکید بر لزوم رعایت بهداشــت فردی و اجتماعــی، فاصله گذاری اجتماعی و 
استفاده از ماسک، افزود: تا کنون دو میلیون و 148 هزار و 999 آزمایش تشخیص کووید19 

در کشور انجام شده است.
وی همچنین درباره اســتانهای دارای شــرایط قرمز کرونا گفت: همانند روزهای گذشــته 
اســتانهای آذربایجان شــرقی، ایام، بوشهر، خراسان رضوی، خوزســتان، زنجان، گلستان، 

مازندران، کرمان و فارس در وضعیت قرمز قرار دارند.
لاری درباره ضرورت اســتفاده از ماسک گفت: بعد از پویش همگانی ماسک، شاهد افزایش 
استفاده از ماسک در بین شهروندان در تهران هستیم به طوری که میزان استفاده از ماسک 
در تهــران به 60 درصد در عموم مردم رســیده امابرای کنترل بیماری انتظار آن اســت که 

استفاده از ماسک به حدود 100 درصد نزدیک شود.
وی گفت: همه ما باید خود را ناقل فرض کنیم و با اســتفاده از ماسک، هنگام سرفه، عطسه 
و صحبت کردن ریز قطره ها به فرد مقابل منتقل نشــود. در عین حال ماســک باید کاما 
روی دهان و بینی را بپوشــاند و همه ســنین و حتی کودکان هنگام خروج از منزل باید از 

ماسک استفاده کنند.

واکسنی که بالاخره توانست مقابل ویروس 
کرونا بایستد

نتایج امیدوارکننده آزمایش واکســن مدرنا بر روی 45 داوطلب برای مقابله با ویروس کرونا، 
واکنش مثبت بسیاری را در سراسر دنیا به خود جلب کرده است.

ایرنا به نقل از time نوشت: در مطالعه ای که در 14 جولای در مجله پزشکی نیوانگلند منتشر 
شد، محققان از نتایج اولین واکسن کووید 19 بر روی افراد مورد آزمایش، گزارش کرد. گفته 
می شود که این آزمایش بر روی 45 نفر از داوطلبان سالم انجام شده است تا از ایمنی واکسن 

اطمینان حاصل شود. آزمایشی که نتایج آن از اثربخش بودن واکسن خبر می دهد.
مدرنا تراپتیکس، شرکت بیوتکنولوژی مســتقر در ماساچوست، به همراه محققان انستیتوی 
ملی آلرژی و بیماری های عفونی، اقدام به تولید واکســنی برای مقابله با ویروس کرونا کرده 
اســت. این شــرکت، اولین نتایج خود از آزمایش های انجام شــده بر روی این واکسن را در 

بیانیه ای در 18 می منتشر کرد.
طبق این بیانیه، 45 نفر از داوطلبان در گروه ســنی 18 تا 55 ســال، در موسســه تحقیقات 
بهداشــتی کیسر پرمننت در واشنگتن، ســیاتل یا در دانشگاه اموری در آتانتا اعام آمادگی 
کردند. این واکســن در 16 مارس، دو ماه پس از انتشــار اطاعات ژنتیکی ویروس کووید 
19، بر روی داوطلبان آزمایش شــد. در این آزمایش همه داوطلبان یکی از ســه سطح دوز 
واکســن را دریافت کردند. پس از چندی، نتایج آزمایش از عدم بروز عوارض جدی در رابطه 
با واکسن در هر یک از دوزهای مصرفی خبر داد، اگرچه بیش از نیمی از شرکت کنندگان در 
این مطالعه که واکســن را دریافت کردند، عائم جزئی از جمله خســتگی، سردرد، لرز و درد 

در محل تزریق را تجربه کردند.
همه شــرکت کنندگان در این مطالعــه آنتی بادی SARS-CoV-2 )ویروســی که باعث 
COVID-19 می شــود( را در بدن خود تولید کردند. این آنتی بادی ها در مقایسه با آنتی بادی 
افرادی که به صورت طبیعی به ویروس مبتا شــده و بهبود یافته اند، در خنثی سازی نسخه 
آزمایشگاهی ویروس عملکرد مشابهی داشته اند. همچنین عملکرد آنتی بادی های گرفته شده 
از داوطلبان تزریق واکســن بر علیه نســخه طبیعی ویروس، همانند عملکرد آنتی بادی های 

افرادی است که به این بیماری مبتا و بهبود یافته اند.
در واقع واکنشی که آنتی بادی بدن شرکت کنندگان در این آزمایش به ویروس )چه در نسخه 
آزمایشــکاهی و چه در نسخه طبیعی( نشــان داده است، مشابه واکنشی است که آنتی بادی 
بدن بیماران بهبود یافته از خود بروز داده اســت. آنتی بادی ها پروتئین هایی هســتند که در 

دستگاه ایمنی بدن به منظور مقابله با باکتری، عفونت و... تولید می شوند.
در هر دو مورد، نتایج بعد از واکسیناســیون دوم قوی تر از انتظار کارشناسان بودند. دکتر لیزا 
جکســون، نویسنده اصلی تحقیقات مجله پزشکی نیوانگلند می گوید: ما بعد از واکسیناسیون 
دوم پاسخ های محکمی دریافت کردیم. به نظر می رسد که دو دوز از این واکسن برای مقابله 
با ویروس نوظهور در جهان نیاز است. در دوز اول، سیستم ایمنی بدن تنظیم می شود تا بدن 

پاسخ بهتر و جدی تری به ویروس با دوز دوم نشان دهد.
هنوز زمان دقیقی برای رســیدن به این نتیجه که واکســن می تواند بدن را در برابر ویروس 
محافظت کند، مشــخص نشده است. بر اساس مطالعه ای که از سوی شرکت مدرنا بر روی 
واکســن ضد کرونا در حال انجام اســت، 45 داوطلب این آزمایش به مدت یک سال تحت 
نظــارت خواهند بود. در کنار آن، شــرکت مدرنا در حال برنامه ریــزی برای ورود به مطالعه 
دیگری در رابطه با مرحله دوم واکسن است که شامل 300 نفر داوطلب خواهد بود که نیمی 
از این تعداد، گروه مصرف کننده دارونما خواهند بود. این مطالعه به ارزیابی ایمنی و اثربخشی 

واکسن و همچنین محدود کردن دوز مناسب برای مرحله نهایی آزمایش، ادامه خواهد داد.

احتمال خاموشی
در صورتی که همراهی مشترکین را داشته باشیم تابستان را بدون خاموشی پشت سر می گذاریم، در غیر این صورت مجبور می شویم محدودیت هایی را اعمال کنیم

ســرویس اجتماعی/ با گرم تر شدن هوای 
کشور و امتداد این وضعیت میزان استفاده 
از وســایل سرمایشــی برقی بســیار بالا 
رفته است. موضوعی که هرسال تابستان در 
روزهای گرم گریبان گیر صنعت برق کشور 
می شود. این موضوع باعث شده فشار روی 
شبکه برقی بالا رود و این احتمال را بوجود 
آورد که محدودیت هایی ایجاد کند. در چند 
روز گذشته رســیدن مصرف برق به میزان 
تولیــد این احتمال را افزایــش داد که اگر 
میزان مصرف کنترل نشــود شاید مناطقی 

درگیر خاموشی شوند. 
در همیــن رابطه ســخنگوی صنعت برق 
با اعــام اینکــه 14 اســتان در وضعیت 
قرمــز مصرف برق قــرار داردند، گفت: در 
صورتی که همراهی مشــترکین را داشته 
باشــیم تابســتان را بدون خاموشی پشت 
ســر می گذاریم، در غیر این صورت مجبور 

می شویم محدودیت هایی را اعمال کنیم.
به گزارش روزنامه  »صبح امروز« به نقل از 

ایلنا، روز گذشته مصطفی رجبی مشهدی با 
بیان اینکه طــی هفته جاری پیک مصرف 
اظهار داشــت:  برق شکســته می شــود، 
پیش بینی هواشناســی حاکی از این است 
کــه در برخــی مناطق کشــور بخصوص 
مناطق گرمسیر دمای هوا بیش از 50 درجه 
باشــد که به ازای هر یک درجه سلسیوس 
افزایش دما 1500 مگاوات به مصرف برق 

کشور افزوده می شود. 
14 استان در وضعیت قرمز

وی افــزود: در حــال حاضر اســتان های 
خراســان رضوی و جنوبی، سمنان، فارس، 
کرمانشاه،  لرســتان،  هرمزگان،  بوشــهر، 
کردستان، آذربایجان شرقی، اردبیل، اهواز، 
غرب مازندران و استان تهران در وضعیت 
قرمز هستند، یعنی میزان مصرف 10 درصد 

بیشتر از الگوی تعیین شده است. 
ســخنگوی صنعت برق از مردم خواســت 
بیشــتر رعایت کنند و راهکارهای مدیریت 

مصرف را به صورت جدی دنبال کنند.

در آماده باش کامل هستیم
وی تصریح کرد: ما همه ظرفیت های لازم 
را برای افزایش تولید برق بکار بســته ایم، 
در نیروگاه هــای موجود بــه میزان 1000 
مگاوات افزایش توان را داریم، همچنین از 
سال گذشته تاکنون بیش از 1500 مگاوات 
نیــروگاه جدید در مدار تولیــد قرار گرفته، 
شــبکه های برق در وضعیت آماده هستند، 
تعمیرات نیروگاه ها به پایان رســیده و  در 

وضعیت کاما آماده هستند. 
برق پرمصرف ها قطع می شود

رجبی مشــهدی در ادامه تاکید کرد: برای 
اینکه همه از نعمت برق برخوردار باشــند، 
مشترکان پرمصرف مصرف خود را کاهش 
نهادها،  پرمصــرف،  دســتگاه های  دهند، 
ادارات و ســازمان هایی که میزان مصرف 
خود را 10 درصد نســبت به ســال گذشته 
کاهش ندهند پس از تذکر نســبت به قطع 
برق شان اقدام می کنیم، این مشترکین لازم 
است وســایل سرمایشی را روی دمای 24 

درجه تنظیم کننــد و بعد از خروج از محل 
کار لوازم برقی را خاموش کنند، از روشنایی 
اضافه ای اســتفاده نکنند، بیشتر سعی شود 

از نور طبیعی روز استفاده شود، لامپ های 
اضافه را خاموش کنند تا بتوانیم این هفته 
و هفته آینــده که پیش بینی هــا حاکی از 
افزایش دما است، بخوبی پشت سر بگذاریم 

و شبکه برق در حالت پایداری باشد.
مردم رعایت کنند تا محدودیت ها اعمال 

نشود
سخنگوی صنعت برق خاطرنشان کرد: در 
صورتی که همراهی مشــترکین را داشته 
باشــیم تابســتان را بدون خاموشی پشت 
ســر می گذاریم، در غیر این صورت مجبور 

می شویم محدودیت هایی را اعمال کنیم. 
امضای 25۰ تفاهمنامه تشویقی

وی بــا بیان اینکه طرح های تشــویقی در 
حوزه صنعت و کشــاورزی بیش از 2 برابر 
سال گذشــته منجر به انعقاد تفاهمنامه با 
مشترکین شده، یعنی از 120 هزار به 250 
امیدواری  ابــراز  تفاهمنامه رســیده،  هزار 
 کــرد که امســال هــم بدون خاموشــی 

سپری شود.
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کمتر  ممکن  که  هستند 
بــه چشــم بیاینــد، اما 
نقش ها کمتر از کســانی 
که در خــط مقدم فعالیت 
کنید  تصور  نیست.  می کنند 
یک فیلم قرار است تولید و 
پخش شــود، در نــگاه اول 
توجه  که  چیزی  بیشــترین 
بازیگران  می کند  جلب  مارا 
جلوی دوربین هســتند، اما 
اگر کمی دقیق تر شــویم خواهیم دید که یک 
تیم عظیم پشت این تولید و فیلمبردای در حال 
انجام وظیفه بودند که اگــر یکی از آن ها نبود، 
این تولید با مشــکل بسیار بزرگی موجه می شد. 
در بحران کرونا اکثر ما پرستاران را می شناسیم 
که در خط اول مبارزه با کرونا فعالیت می کنند، 
اما چه کســانی پشت تامین نیازها و کمبودهای 
آن ها هستند؟ چه کســانی پنج ماه تمام بدون 
مرخصی پا به پای مدافعان سامت کار کردند تا 
نصقی در سیستم روی ندهد؟ اگر از ابتدای بلوار 
فکــوری عبــور کرده باشــید ســاختمان این 
پشــتیبانان را دیده اید. منظورم همان شــهرک 
دانش و ســامت اســت. تصمیمات به موقع، 
عملکرد ســریع و خیلی چیزهــای دیگر از آن 

ساختمان شروع می شود.
معاونت توسعه شبانه روزی تلاش میکند

دکتــر حمیدرضا رحیمی، مدیــر روابط عمومی 
دانشــگاه علوم پزشکی مشهد، در رابطه با روند 
پشــتیبانی از کادر درمان در مدت شیوع کرونا 
می گوید: من همیشه صحبت هایی که در مورد 
کرونا استفاده می کنم را با قیاس بر مستندات و 
مطالعاتی که از زمان جنگ باقی مانده می سنجم 
و که قیاس مع الفارقی هم نیست. مقابله با کرونا 
مانند مقابله با دشــمن در زمان جنگ است. در 
زمان جنگ، یک نیرو، یک بسیجی، یک رزمنده 
در خط مقدم حضور داشت، قطعا آدم هایی پشت 
خط مقدم بودند تا پشتیبانی آن رزمنده را انجام 
دهند کــه او در خط مقدم با کمبود تجهیزات و 
امکاناتی مانند لباس، مهمات، وســایل پزشکی 
و ... مواجه نباشــد. در زمان بحران کنونی هم 
ما باید شــرایط را برای مدافعان ســامت مهیا 
کنیم تا خدای نکرده کســی از کمبود امکانات 
رنــج نبرد یا در اجرای وظایفشــان خللی ایجاد 
نشود. شــما شک نکنید اگر یک مدافع سامت 
در یکی از بیمارســتان های سانتر کرونا در حال 
فعالیت اســت و به بهترین شکل ارائه خدمات 
می کنــد، آدم های زیادی در پشــت صحنه چه 
از لحــاظ تامین تجهیــزات حفاظت فردی، چه 

از لحاظ نیروی انســانی و چه رسیدگی فنی او 
را پشــتیبانی می کنند. معاونت توسعه دانشگاه 
علوم پزشکی مشــهد در هر یک از زمینه های 
ذکر شــده به بهترین شکل عمل کرده و تا حد 
امکان نگذاشته مدافعان سامت در این پنج ماه 
کمبودی را احســاس کنند. البته خب با توجه به 
گذشت پنج ماه و اینکه این بحران برای ما هم 
آزمونی ســخت بود به طبع در برخی قســمتها 
دچار مشکل شدیم، مانند بخش نیروی انسانی 
که معاونت توســعه این مشکل را دید و به حق 

سعی در برطرف کردن این مشکل کرد.
مهمان ناخوانده و مشکلات بعد از آن

او ادامــه میدهد: کرونــا مهمان ناخواســته و 
ناخوانده کشــور بود و طبیعتا در برخی از مراکز 
سانتر کرونا مشــهد تجهیزات استاندارد این امر 
وجود نداشــت، برای رفع این قبیل مشــکات 
مدیریت فنــی ما ورود پیــدا کردند و در بحث 
تجهیز، نگهداری و آماده ســازي فعالیت-های 
بســیار مهم و ماندگاری را انجــام دادند. این ها 
قسمتی از درگیری های معاونت توسعه بودند که 
باید بازگو می شــد تا عزیزان ما در بیمارستان ها 
بدانند وقتی یک مدافع ســامت در خط مقدم 
اســت، چندین نفــر از همکاران خودشــان در 
معاونــت توســعه و مدیریت هــای آن از قبیل 

پشتیبانی ، سرمایه انســانی، فنی، تاش شبانه 
روزی می کنند تا آنهــا بتوانند با کمترین میزان 

کمبود، فعالیت کنند.
مردم دوباره پای کار بیایند

رحیمــی در رابطه با حضور مــردم و خیرین در 
دوران پیک کرونا به عنوان پشــتیبان می گوید: 
جا دارد تشــکر کنم از دوستانی که در پیک اول 
کرونا همراه ما بودند، مانند ان جی او، سازمان های 
مــردم نهاد و خیرین حوزه ســامت که به جد 

پای کار بودند و پشــت مارا خالی نگذاشــتند. 
بعد از صحبت های مقــام معظم رهبری درباره 
کمک های مومنانــه و رزمایش همدلی حضور 
مردم پررنگتر شــد، همچنین نیروهای ســپاه 
و بســیج چه در بحث خرید تجهیزات حفاظت 
فردی چه در بحث همیاری های دیگر بیشتر از 
گذشته همراه ما شدند. بعد از گذشت پیک اول 
نمی توان گفــت این حضورها دیگر وجود ندارد، 
اما کمتر شــده اند.از مــردم میخواهم همانگونه 
که در پیک اول، کنار مدافعان ســامت باعث 
دلگرمــی آنها بودند، دوباره به میدان بازگردند و 
کمک حال این عزیزان باشند. ما نمی گوییم که 
صرفا به صورت مادی این حضور را نشان دهند، 
گاهی حتی یک خدا قوت گفتن خستگی از تن 

یک مدافع سامت خارج می-کند.
واحدهای پشت صحنه

در ادامه دکتر حمیدرضا اسامی، معاون توسعه 
مدیریت و منابع دانگاه علوم پزشکی، به توضیح 
تفصیلــی فعالیت های این مرکز در مدت بحران 
کرونا می پردازد: در قدم اول اگر بخواهیم وظایف 
معاونت توسعه و درمان را به طور خاصه برای 
مخاطبان توضیح دهیم باید بگوییم این مرکز در 
بیمارستان ها، دانشکده ها،  چندین حوزه مانند:» 
مراکز بهداشتی و درمانی استان« کار پشتیبانی 
را انجام میدهد و همچنین در واحدهای مخلتف 
ازجلمه:» واحد فنی، مدیریت پشتیبانی، مدیریت 
بودجه، مدیریــت امور مالــی، مدیریت نیروی 

انسانی، مدیریت تحول و...« فعالیت می کند.
ساخت آزمایشگاه تشخیص کرونا در سه روز

از ابتدا که بحث کرونا مطرح شــد، این موضوع 
به واســطه حجم زیاد بیماران و درگیر شــدن 
مراکز درمانــی و نیاز بــه هماهنگی های ویژه 
برای سیســتم مانند یک شــوک بود، به عنوان 
مثــال همانطور کــه میدانید آزمایشــگاه ویژه 
کرونــا یک محیــط خــاص لازم دارد، اگر در 
شرایط نرمال قرار بود این محل به بهره برداری 
برســد به طور میانگین 6ماه تا 1 ســال زمان 
می برد که واحــد مدیریت فنی ما آزمایشــگاه 
مخصوص تشــخیص کرونــا را در مدت زمان 
ســه روز ساخت. مشــکات دیگری در برخی 
واحدها وجود داشــت از جمله: اکسیژن ســازها 
و تجهیزاتــی کــه در بخش آی ســی یو نیاز به 
بــرق دارند که دوباره مدیریــت فنی با مداخله 
ســریع این مشــکات را رفع کرد.همانطور که 
می دانید تاسیســاتی مانند سیستم های حرارتی، 
سیستم های برودتی، سیستم های تامین اکسیژن 
که در بیمارستان های مرکز کرونا فعال هستند، 
چون بــه صــورت شــبانه روزی کار می کنند 
نیاز به نگه داشــتِ خاص شــبانه روزی دارند.  

تعمیر و نگه-داشــت بخش های ویژه کرونا در 
بیمارســتان های شــریعتی، قائم، امام رضا)ع(، 
علوی و اکبر از دیگر مواردی هستند که معاونت 

توسعه انجام آن ها را برعهده دارد.
در برخی از این بیمارســتان ها، بخش هایی نیاز 
بود که باید به ســرعت ســاخته می شدند مانند 
بخش عفونی بیمارســتان امام  رضا)ع( که  عقد 
قرارداد و اخذ تشریفات شروع به کار پیمانکار و... 
را بافاصله هماهنگ کردیم و ساخته شد. یکی 
دیگر از فعالیت های حجیمی که مدیریت فنی ما 
انجام داده اســت بحث پارتیشن بندی بود. باید 
پارتیشن بندی مخصوص بیماران کرونایی باید 
انجام می شد که این کار در بیمارستان امام رضا 

انجام شد. 
بیمارستان اکبر به بخش دیالیز مجهز شد

در بیمارســتان اکبر کمبــود بخش دیالیز حس 
می شــد که به عنوان بخش پشــتیبان کرونا از 
نیاز های مهم بیمارســتان بود، نصب تجهیزات، 
بحث روشــنایی، هواســازها، نصب کپســول 
اکسیژن و ... نیز توســط معاونت توسعه انجام 
شد. یکی دیگر از نکات مهم در بیمارستان های 
سانتر کرونا موضوع تهویه مناسب است که هم 
برای پرســنل هم بیماران کرونــا حائز اهمیت 
می باشــد. ما اقدام نوســازی و برخی  از موارد 
تعویض موتور این سیســتم ها انجام شــد که 
بــا انجام این کار دیگر در مــورد تهویه هوا در 

بخش ها مشکلی نداریم.
کمبود بودجه، مشکل جدا نشدنی

یکی از مشکات جدی ما بحث امور مالی است 
و اگر همکاران مــا در واحد مدیریت مالی نبود 
وضعیت بســیار آشــفته و بهم ریخته ای پیش 
می آمد، چراکه ما در طــی دوماه دوبار افزایش 
حقوق داشــتیم، یکبار50% و یکبــار15%. آن 
15% درصــد جز بودجه ما بــود، اما 50%دیگر 
خارج از بودجه پیش بینی شــده بود. ســازمان 
برنامه ریزی بودجه اعام کرد که ما آن 50% را 
باید از محل درآمدهای داخلی پرداخت کنیم که 
مبغلی معادل 50میلیارد تومان به صورت ماهانه 
است. این اتفاق ضربه سنگینی به سیستم مالی 
وارد کرد. قبا وضعیت درآمدی داشــنگاه قابل 
قبول داشــت، اما با بحــران کرونا این وضعیت 
تغییر کرد، چراکه مردم دیگر مانند گذشته برای 
عمل هــای جراحی انتخابــی مراجعه نمی کنند. 
قبــا 30% درصد از حقوق پرســنل از راه هایی 
مانند عمل جراحی و... تامین می شــد که الان 
خیلی نمی شــود روی این موضوع حســاب باز 
کرد و ما به طور جــدی با کمبود بودجه مواجه 
هستیم. با تمام این مشکات مدیریت امور مالی 
به صورت شــبانه روزی در حال فعالیت است تا 

بتوانیم این معضل ها را هم پشت سر بگذاریم.
قراردادهای ۸9روزه در انتظار پرستاران، 

کمک بهیاران و نیروهای خدماتی
به دلیل زیاد شــدن حجم بیماران کرونا در کنار 
بیماران عادی، اقدام به جذب نیروهای پرستار، 
کمک بهیار و خدماتی به صورت قرارداد 89روزه 
کرده ایــم. بیــش از100نفر در مرحلــه اول به 
صورت 89روزه و تا پایان بحران کرونا این طرح 
ادامه خواهد داشــت که عزیزان دارای شرایط 
می توانند از طریق فراخوان ها و سایت داشنگاه 

در این طرح شرکت کنند.
کمبودها و مشکلات 

قطعا همانطور که اشــاره شد یکی از مهمترین 
ضعف های ما که 95% از مشکات ما را پوشش 
می دهد کمبود بودجه اســت، در شرایطی قرار 
داریم که درآمد بیمارستان های ما بسیار کاهش 
پیدا کرده و این خیلی بی انصافی است که با این 
افت شــدید درآمد افزایش حقوق هم بر عهده 
دانشگاه باشــد.مگر یک سیستم چقدر می تواند 
با این حالت دوام بیاورد؟ دومین مشــکل بحث 
قراردادهای 89روزه و نیروی انســانی اســت. 
من خواهشــی که از ســازمان برنامه بودجه و 
امور اســتخدامی کشــور دارم این است که به 
ما مجوز اســتخدام طولانی مدت بدهند، وقتی 
این قرار طولانی مدت باشد نیروهای پرستاری 
یا خدماتی با انگیزه بیشــتری شروع به فعالیت 
می کنند تا اینکه قرار بر 89روز باشــد که معلوم 
نیست بعد از آن این قرارداد تمدید شود یا خیر!  
و سومین مشکل عمده ما بحث خرید تجهیزات 
پزشــکی اســت. الان قیمت هــای تجهیزات 
پزشکی با تغییر قیمت دلار بسیار افزایش یافته 
اســت. امیدواریم دولت هیئت امنای ارزی مارا 
تقویــت کند که از این طریــق بتوانیم امکانات 
 مورد نیاز بیمارســتان ها را با قیمت های بهتری

 تهیه کنیم.

آن هایی که دیده نمی شوند
تمام کسانی که در پشت صحنه به چرخیدن چرخ درمان کرونا کمک می کنند

حمیدرضا رحیمی: عزیزان 
ما در بیمارستان ها بدانند وقتی 
یک مدافع سلامت در خط مقدم 
است، چندین نفر از همکاران 
خودشان در معاونت توسعه 
و مدیریت های آن از قبیل 
پشتیبانی ، سرمایه انسانی، فنی، 
تلاش شبانه روزی می کنند تا 
آنها بتوانند با کمترین میزان 
کمبود، فعالیت کنند.

برای اینکه همه از نعمت 
برق برخوردار باشند، مشترکان 
پرمصرف مصرف خود را کاهش 
دهند، دستگاه های پرمصرف، 
نهادها، ادارات و سازمان هایی 
که میزان مصرف خود را 10 
درصد نسبت به سال گذشته 
کاهش ندهند پس از تذکر نسبت 
به قطع برق شان اقدام می کنیم

 محمدرضا اسلامی:من 
خواهشی که از سازمان برنامه 
بودجه و امور استخدامی کشور 
دارم این است که به ما مجوز 
استخدام طولانی مدت بدهند، 
وقتی این قرار طولانی مدت باشد 
نیروهای پرستاری یا خدماتی با 
انگیزه بیشتری شروع به فعالیت 
می کنند تا اینکه قرار بر 89روز 
باشد که معلوم نیست بعد از آن 
این قرارداد تمدید شود یا خیر!
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راهیابی فیلم کوتاه 
»خداحافظ المپیک«

به دو رویداد بین المللی

فیلــم کوتاه »خداحافظ المپیــک« به کارگردانی مجتبی پوربخش و نویســندگی 
بهنام بروجردی به دو جشــنواره فیلم های ورزشی چین و جمهوری چک راه یافت 
و در دو رویــداد ســینمایی چین و جمهوری چک به رقابــت می پردازد.یازدهمین 
جشــنواره فیلم های ورزشــی چین از 13 تا 19 جولای برابر با 23 تا 29 تیرماه و 
بیســت و سومین جشــنواره FICTS چک از 1 تا 10 اکتبر برابر 10 تا 19 مهرماه 
برگزار می شــود.این فیلم داســتان دختر قایقرانی را روایت می کند که در مســیر 
المپیک با چالش های فراوانی مواجه می شــود.رامین راســتاد، فرج الله گلسفیدی، 

هومن جــوادی، مهری آل آقا، طاهره عموزاده، اصغر سندوســی، مرتضی قدیری، 
 جابر وثوق، علیرضا شهرســتانی و مریم جهانی بازیگران فیلم »خداحافظ المپیک«

 هستند.
دیگر عوامل فیلم عبارتند از نویســنده: بهنام بروجردی، مدیر تصویربرداری: مجید 
گلســفیدی، صدابردار: میثم معتمدی، طراح گریم: مهدی صیاد، آهنگســاز: بابک 
زرین، مدیر تولید: علی حیدریان، منشــی صحنه: مســعود صحبتی، عکاس حمید 

نرخیراندیش، روابط عمومی: مینا آتشی.
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جام باشگاه های کتاب خوانی در فضای مجازی
و  مطالعــات  دفتــر  مدیــرکل 
برنامه ریزی هــای فرهنگــی وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسامی از برگزاری 
مراســم پایانی چهارمیــن دوره جام 
باشــگاه های کتاب خوانــی کودک و 
نوجــوان به صورت مجــازی در روز 

چهارشنبه اول مرداد 1399 خبر داد.
به گــزارش روزنامه»صبح امروز« و 
به نقل از روابط عمومی معاونت امور 

فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشــاد اســامی، ابراهیم حیدری با اشاره به برگزاری این مراسم 
در روز چهارشــنبه )یکم مردادماه( گفت: مرحله استانی اختتامیه این برنامه گسترده فرهنگی 
در بهمن ماه ســال گذشته در استان های مختلف برگزار شــده بود که با توجه به شرایط به 
وجودآمده در اثر شــیوع ویروس کرونا، اختتامیه سراســری آن به تعویــق افتاد و در نهایت 
به صورت مجازی و با محوریت پایگاه اینترنتی شــبکه ترویــج کتاب خوانی ایران به آدرس 
bookpromotion.ir/live و در شــبکه های اجتماعی همچون اینســتاگرام و سایت آپارات 

برگزار خواهد شد.
این مراســم روز چهارشــنبه )اول مردادماه 1399( و از ســاعت 21 تا 22 برگزار خواهد شد 
و باشــگاه های برگزیده، نامه های برگزیده، کلیپ های برگزیده، نویسنده برگزیده، تسهیلگر 

برگزیده و غیره معرفی خواهند شد. 
جام باشگاه های کتاب خوانی کودک و نوجوان نزدیک به 22 هزار باشگاه با بیش از 330 هزار 

عضو دارد که زیر نظر 20 هزار تسهیلگر در حال فعالیت است.
عــاوه بر برگزاری اختتامیه، تــالار گفت وگوی اجتماعی تســهیلگران با موضوع »بحث و 
بررسی شــیوه های ادامه فعالیت جام باشگاه ها در شرایط شیوع ویروس کرونا« فعال خواهد 
بود. این تالار به مدت هفت روز فعال خواهد بود و در مرحله بعدی، دبیرخانه جام باشگاه های 

کتاب خوانی به جمع بندی نظرات تسهیلگران خواهد پرداخت.

ابتکار کرونایی پاریس برای جذب مخاطب
در یک ابتــکار کرونایی جدید، طرح 
»ســینما روی آب« در پاریــس اجرا 
شــد و سینمادوســتان ضمن رعایت 
قایق هایی  در  اجتماعی  فاصله گذاری 
برقی به تماشای فیلم روی یک پرده 

شناور نشستند.
به گــزارش روزنامه »صبح امروز« و 
به نقل از خبرگزاری رویترز، با شیوع 
ویروس کرونا و آغــاز دوره قرنطینه 
اجتماعی  فاصله گــذاری  و  خانگــی 

پدیده »ســینما ماشین« در کشورهای مختلف طرفدارانی را به دست آورد و محبوب شد. به 
لطف چنین ابتکاری، عاقمندان به سینما می توانستند از داخل خودروی شخصی و بدون این 
که با دیگر تماشــاگران در تماس باشند، فیلم ها را روی پرده تماشا کنند. حال متولیان شهر 
پاریس با به راه انداختن سینما روی آب )cinéma sur l’eau( طرح ابتکاری دیگری را برای 

جذب مخاطب در دوره شیوع کرونا کلید زدند.   
 )Paris Plage( 2020 در ایــن طرح ابتکاری که افتتاح کننده برنامه تابســتانی پاژ پاریس
بود، تماشــاچیان با 38 قایق برقی ضمن رعایت فاصله گذاری اجتماعی به صورت رایگان به 
تماشای کمدی حمام بزرگ )Le Grand Bain( محصول سال 2018 کشور فرانسه نشستند. 
هر قایق ظرفیت پذیرش نهایت 6 نفر از اعضای یک خانواده یا دوستانی را داشت که از ناقل 

نبودن یکدیگر اطمینان داشتند.  
150 صندلی نیز در حاشــیه پرآب ترین رودخانه فرانسه تعبیه شــده بود و دیگر عاقمندان 

می توانستند از آنجا فیلم را روی پرده شناور سینما روی آب، دنبال کنند.
در برنامه پاژ پاریس هر ســاله قسمت هایی از رود سن با هدف ایجاد یک مرکز تفریحی به 
ســاحل های مصنوعی تبدیل می شود. این برنامه تابستانی امسال با وجود شیوع کرونا از 18 

ژوئیه تا 30 اوت )28 تیر تا 9 شهریور( برگزار می شود.
با وجود آن که ســینماها در فرانسه فعالیت خود را از سرگرفته اند اما به دلیل نگرانی ها درباره 
گسترش کرونا، با استقبال چندانی از ســوی مخاطبان روبه رو نشدند. ویروس کرونا تاکنون 

جان بیش از 30 هزار نفر را در این کشور اروپایی گرفته است.  

مراسم رونمایی از اولین نمایش آنلاین ایران
نمایش  اولیــن  از  رونمایی  مراســم 
آناین ایران امروز، دوشــنبه سی تیر 

در تالار هنر برگزار می شود.
به گــزارش روزنامه »صبح امروز« و 
بــه نقل از هنرآناین، برای اولین بار 
در ایران و همزمان با اجرای نمایش 
جدیدترین  دریایی«،  پری  »افســانه 
نمایش تــالار هنر، این نمایش امروز 
ساعت بیست به صورت پخش زنده 
در سراسر کشور بر روی سایت تیوال 

به نمایش در می آید.در خاصه داســتان نمایش آمده اســت: راگو و رابو می خواهند صاحب 
دریا شوند ولی پری های دراییی به عنوان نگهبانان دریا با آنها مخالفند.نویسنده و کارگردان 
نمایش افســانه »پری دریایی« رضا بیات اســت و او به همراه پویا پیروزرام، فرهاد تفرشی، 
لیلی حســینی، نادر داهیم، راشین رضایی، فائزه سنایی، مریم کوچک خانی، سحر نعمتی در 
این نمایش به ایفای نقش می پردازند. سایر عوامل نمایش »افسانه پری دریایی« عبارتند از: 
برنامه ریز و دســتیار کارگردان: کامبیز بابایی، آهنگساز: رضا عباسی، طراح صحنه: هوشنگ 
یوســفی، طراح گریم: حسین تبریزی و لیا پریشــان، طراح لباس: طیبه آنجدانی، طراح و 
ساخت آکساسوار: زهره اسماعیلی، طراح نور: کیوان ضیاپور، منشی صحنه: پریسا دهکمه ای 
و مدیر صحنه: علیرضا فتحی.نمایش »افســانه پری دریایی« همه روزه بجز شنبه ها ساعت 

بیست در تالار هنر به روی صحنه می رود.
 

جشنواره فیلم شانگهای میزبان ۳ فیلم 
ایرانی می شود

بیســت و سومین جشــنواره بین المللی فیلم شانگهای در کشــور چین، 3 فیلم ایرانی را در 
برنامه نمایش خود قرارداد.به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایســنا، بر اســاس 
فهرســتی که تاکنون از فیلم های دعوت شده به این رویداد سینمایی منتشر شده فیلم های 
»نجیبه« اولین ســاخته بلند مصطفی گندمکار به همراه »گورکن« ســاخته کاظم مایی در 
بخش »استعدادهای جدید آسیایی« این جشنواره به نمایش گذاشته خواهند شد و فیلم کوتاه 
»خرچنگ« به کارگردانی شیوا صادق اسدی هم نماینده سینمای ایران در بخش رقابتی جام 
طایی به روی پرده خواهد رفت. پیش از این قرار بود ســومین جشــنواره فیلم شانگهای از 
13 تا 22 ژوئن )24 خرداد تا 2 تیر( برگزار شــود اما مسئولان برگزاری این رویداد سینمایی 
بــه دلیل وجود ویروس کرونا، زمان برگــزاری آن را به تاریخ 25 جولای تا 2 اوت )4 تا 12 
مرداد(  موکول کنند.سال گذشته فیلم »قصر شیرین« ساخته رضا میرکریمی موفق به کسب 
جایزه بهترین فیلم، بهترین کارگردانی و بهترین بازیگر مرد )حامد بهداد( از جشــنواره فیلم 

شانگهای شد. 

بررسی وضعیت پروژه های در حال تولید؛

کلاکت کرونایی سینما

ســرویس فرهنــگ / واقعیت ها حاکی 
از این اســت که کرونــا در »موج دوم« خود 
به ســر می برد، اما می گویند از نظر پزشکی 
هنوز نباید برایش از این عنوان استفاده کرد. 
صحبت کردن از تبعات این بیماری بر چرخه 
معیشــت، اقتصاد، هنر و حتی تعداد قربانیانی 
که دیگر چندان متعجبمــان نمی کند، حرف 
هرروز رسانه ها است اما این چرخه همچنان 

می چرخد و می چرخد و می چرخد...
ســینما و ســینماگران هم درایــن جریان، 
مستثنی نیستند. همان حرفه ای که برخی آن 
را حرفه ای ســانتیمال می دانند و این روزها، 
درســت در مرکز انتقادات قرار گرفته است. 
ســینماگران، همان هایی کــه هرچند برخی 
از اعضایــش هنوز در آمارهای رســمی هم 
به حســاب نمی آیند و معیشتشان با دشواری 
همراه است اما ویترین جذابش آنها را در رده 
لاکچری ها قرار می دهد. حالا اکثر اعضایش 
از صحنه و پشــت صحنه دور یک نقطه گرد 
هم آمده اند و وجه مشــترک همه شــان هم 
»بیکاری« است، منتها با یک تفاوت آشکار؛ 
اینکه درد نان دارند و این روزها لاجرم، مسیر 
امکانات معیشتی  به حداقلی ترین  دســتیابی 

برایشان مسدود می شود.
نگاهی گذرا به تولیدات ســال قبل در همین 
بازه زمانی و قیاس آن با شرایط امروز، عیان 
می کند کــه تا چه میزان بیکاری گریبان این 
حرفه را گرفته اســت. حــالا کرونا دو بازوی 
اجرایی برای از میدان به در کردن سینما دارد؛ 

یکی تهدید جانی و دیگری تهدید مالی.
به گــزارش روزنامه صبح امــروز، به نقل از 
گروه هنر خبرگزاری مهر، تشکیل جلسه های 
شورای پروانه ساخت آثار سینمایی، همزمان 
با اوج گرفتن شــیوع بیماری کرونا در اواخر 
سال 98 منتفی شد. تصمیمی اجتناب ناپذیر 
که تا مدت ها تداوم پیدا کرد اما ســرانجام در 
11 خردادماه اولین مجوزهای ســاخت صادر 
شد و فعالیت شورای صدور پروانه ساخت در 
سازمان سینمایی به روال معمول بازگشت و 
هر هفته ضمن تشکیل جلسه، فیلمنامه های 

متقاضی مورد بررسی قرار گرفت.
صدور پروانه ساخت 29 فیلمنامه در 

روزهای اپیدمی
در همین راستا از ابتدای سال 99 تا این لحظه 
29 فیلمنامه موفق به اخذ پروانه ســاخت از 
سازمان سینمایی شده اند که در میان آن هم 
کارگردانان فیلم اولی به چشــم می آید و هم 

چهره های شناخته شده کم نیستند.
از میان 29 پروانه ساخت صادر شده تا کنون 
7 پروژه به صورت رســمی درباره آغاز فعالیت 
خود اطاع رســانی کرده و در حال حاضر در 
مراحل مختلف تولید قــرار دارند. غیر از این 
پروژه هــا که پروانه ســاخت خــود را همین 
امســال دریافت کرده اند، طبیعتاً باید مدنظر 
داشــت که تعدادی از فیلم ها که پیش از این 
پروانه ساخت دریافت کرده بودند هم در سال 

جدید وارد مرحله تولید شده اند.
از اولین پروژه های ســینمایی که ساختش به 
طور جدی آغاز و درباره آن اطاع رسانی شد، 
فیلم ســینمایی»یدو« تازه ترین فیلم مهدی 
جعفری، کارگــردان »23 نفر« بــود که در 
کانــون پرورش فکری کودکان و نوجوانان با 

محوریت نوجوانان تولید می شود.
اصغــر فرهادی هم 2 ســال بعــد از »همه 
می دانند« به وطن بازگشــته تــا »قهرمان« 
را در شــیراز جلــوی دوربین ببــرد. اما او با 
اوج گیری کرونــا پیش تولید »قهرمان« را در 

شیراز متوقف کرد.
محمدحســین مهدویــان هم که بیشــتر به 
ســاخت فیلم هایی با تم سیاســی شهره بود، 
ایــن روزها برای ســاخت اولین فیلم کمدی 
کارنامه اش با نام »شیشلیک« خیز برداشته تا 
به گفته خودش یک طنز تلخ اجتماعی بسازد.

پوریا حیــدری اوره، جزو همان هایی اســت 
که نامش برای ســینماگران و اصحاب رسانه 
غریبه است؛ هرچند خودش عنوان می کند که 
آثاری را تحت عنوان محصول مشترک ایران 
و کشــورهای دیگر ســاخته و برخی از آن ها 
در کســب جوایز جهانی جزو پرافتخارترین ها 
بوده اند اما نام او زمانی به گوش ســینماگران 
و سینمادوســتان آشنا شــد که با نام شهاب 
حســینی گره خورد تا به تهیــه کنندگی این 
بازیگــر فیلم ســینمایی »بعــد از اتفاق« را 
بســازند. او در همیــن شــرایط فیلمبرداری 
فیلمــش را در 7 روز به پایان رســاند و قصد 
دارد »بعد از اتفــاق« را به صورت آناین به 

نمایش بگذارد.
»بدون همه چیــز« اما احتمالًا پربازیگرترین 
فیلم در حال ســاخت این روزهای سینمای 
ایران باشــد. تازه ترین فیلم محسن قرایی به 
تهیه کنندگی جــواد نوروزبیگی که بازیگرانی 
چون پرویز پرســتویی، هدیه تهرانی، شهاب 
حســینی، باران کوثری، علــی مصفا و لاله 
مرزبــان در آن ایفــای نقــش می کننــد و 
فیلمبرداری این فیلم در حال حاضر در جریان 

است.
کارگردان »بــدون تاریخ؛ بدون امضا« بعد از 
چهار سال حالا مشغول ساخت »شب داخلی، 
دیوار« است. این سومین ساخته وحید جلیلوند 

از زمان ورود حرفه ای اش به سینماست.
فیلم سینمایی»باباســیبیلو« به تهیه کنندگی 
احمداحمــدی و کارگردانی ادوین خاچیکیان 
از فیلمســازان فیلم اولی هم در حال مذاکره 
با بازیگران اســت و در مرحله پیش تولید قرار 

دارد.
ریسک فیلمسازی در شرایط کرونایی 

منطقی است یا نه؟
از همــان روزهــای آغازیــن شــروع کار 
فعالیت های سینمایی تقابل دو دیدگاه در میان 
سینماگران به وضوح دیده می شد. عده ای از 
آنها بر این باور بودند که شــریان های حیاتی 
ســینما در حال قطع شــدن است، این اتفاق 
ابتدا با تعطیلی سینما و محرومیت سالن ها از 
حضور مخاطب و در گام دوم با متوقف شدن 
روند تولید، دامن سینما را گرفت. در شرایطی 
که همه مشاغل به طریقی روند بازیابی خود 

را از ســر گرفته اند ســینما هم باید به حیات 
خود ادامه بدهد تا سال آینده با بهبود شرایط 
در حوزه اکران با مشــکل کمبود فیلم مواجه 

نباشیم.
نقطــه مقابل این دیدگاه اما به ســینماگرانی 
باز می گردد که ســامتی عوامل را ارجح بر 
هر فعالیت و آماری می دانند. تحلیلشــان این 
است که این زنجیره بیماری با این فعالیت ها 
قطع نمی شود و ابتای هر کدام از عوامل در 
جریان تولید دور از تصور نیســت و به فراخور 
ناپذیری  جبران  آسیب های  گروه،  گستردگی 

را به وجود می آورد.
به بازیگرانم فکر می کنم

پوران درخشــنده در گفتگویــی عنوان کرد: 
من به شــدت دوســت دارم که فیلم هایم را 
بســازم، اما به خاطر وضعیت کرونا به عوامل 
و بازیگرانــم فکــر می کنم که جانشــان به 
خطر نیفتد، اما در مقابــل می بینم که برخی 
به راحتی و بدون ترس در حال فیلمســازی 

هستند.
شــبنم مقدمی بازیگر ســینما نیز شرایط را 
خطرنــاک توصیف و بیان کرده اســت: این 
روزها مشغول کار نیســتم. تصمیم گرفته ام 
حتی با رعایت پروتکل های بهداشتی هم یک 
مدتــی را کار نکنم. امیدوارم زودتر این با از 

سر جهان رخت بربندد.
دولت با این شرایط و اقتصاد توانایی 

حمایت ندارد
منوچهــر محمدی که فیلم ســینمایی »چپ 
راست« به کارگردانی پسرش حامد محمدی 
را در همین شــرایط کرونایی به پایان رسانده 
و به تازگی نیز پروانه ساخت دیگری دریافت 
کرده است، در گفتگو با خبرگزاری مهر عنوان 
کرد: این اپیدمی در جهان همه چیز را تحت 
تاثیر خود قرار داده، به اکثر حوزه های فعالیت 
و مشــاغل آســیب زده و یک پدیده اجتناب 
ناپذیر اســت. بنابراین ســینما هم منفک از 
این وضعیت نیســت. هــم تولید، هم پخش 
و هم نمایش تحت تاثیر این قضیه هســتند. 
کار تولیــد نه از باب شــرایط اقتصادی بلکه 
اساساً به جهت اپیدمی ویروس، کار دشواری 
اســت. به هر حــال تولید یک فیلــم نیاز به 
بنابراین هرچقدر  لوکیشن های متفاوتی دارد. 
هم سعی کنیم پروتکل ها را رعایت کنیم باز 

هم در صحنه هایی امکانپذیر نیست.
این تهیه کننده پیشکسوت بیان کرد: صنعت 
سینما برخاف صنایع دیگر، این گونه نیست 
که ســریع افراد را جایگزیــن نیروهای بیمار 
شــده کنیــم، بنابراین ناچار هســتیم کار را 
تعطیــل کنیم که این امر با توجه به هزینه ها 
یک کار بســیار دشوار اســت. در حال حاضر 
شاید ســرمایه گذاری روی فیلمنامه به طور 
جدی برای ســال های آینده ســینمای ایران 
یکی از راه حل هایی باشــد که بتواند فضای 
سینما را ســرپا نگه دارد از سوی دیگر وقتی 
تولیــد چنین وضعیتی را پیدا می کند پخش و 
سالن های سینماها هم دچار مشکل می شوند.
وی تأکیــد کرد: در اینکه امســال و ســال 
آینده با این تولید کم در اکران دچار مشــکل 
خواهیم شد تردیدی نیست. باید اهالی سینما 
بنشــینند، فکر کنند و ایده هــای متفاوتی از 
روال ســنتی تولید فیلم و اکــران را طراحی 
کنند که مستلزم این اســت که بازنگری در 
سیاست ها و ممیزی ها داشته باشیم تا بتوانیم 
ســالن ها را پر رونق نگه داریم. من نمی دانم 
دامنه نظر آقایان در ارشاد چیست ولی مطمئناً 
راه حل هایی وجود دارد. خاموش شدن چراغ 
ســینما در بلنــد مدت روی تولیــد هم تاثیر 
خواهد گذاشــت و از زمین برخاســتنش کار 

سختی خواهد بود.
منوچهر محمدی در پایــان گفت: بیکاری و 
توقف پروژه ها باعث شــده بسیاری از عوامل 
صحنه و به ویژه پشــت صحنه دچار مشکل 
شــوند ولی حتی در این شــرایط هم حداقل 

سیاســت های حمایتی دولت تــا این لحظه 
مشــاهده نشده اســت. من بر این باورم که 
دولت با این شرایط و اقتصاد توانایی حمایت 
نــدارد و اصاً چنین چیزی خواســته ای بجا 
هم نیســت ولی می شــود حمایت حداقلی از 
آســیب پذیران وجود داشته باشد که من حتی 

این حمایت حداقلی را هم ندیده ام.
نمی شود زندگی را تعطیل کرد

جــواد نوروزبیگی تهیه کننــده »بدون همه 
چیز« به کارگردانی محسن قرایی هم که این 
روزها ایــن پروژه را در حال تولید دارد گفت: 
اگر شرایطی باشد که مردم به لحاظ معیشتی 
تامین باشند و در خانه ها بمانند طبیعتاً ما هم 
توصیه می کنیم که همــه قرنطینه را رعایت 
کنند ولی اوضاع به گونه ای است که باید با این 
شــرایط کنار آمد و نمی شود زندگی را تعطیل 
کرد چون به لحاظ مالی گرفتاری هایی پیش 
می آید. فعالیت تولیدی نباید در هیچ بخشــی 
بخوابد ممکن است کسی بگوید من می توانم 
در خانــه بمانم و از این بحران عبور کنم این 
موضوع میل خودش است ولی عده ای شرایط 
خاص دارند پس ما باید موقعیتی ایجاد کنیم 
که کار کنند تا چرخ زندگیشــان بچرخد و در 

عین حال آسیبی نبینند
این تهیه کننده افزود: درصد بالایی از اعضای 
ســینما در این جریان به لحاظ معیشتی دچار 
آســیب شدند و باید حواســمان به آنها باشد. 
بخشــی از آنها با همین تولیــدات می توانند 

فعال باشند و درآمد داشته باشند.
وی در پاینبنــدی صحبت های خــود تاکید 
کرد: اگر حتی مردم در قرنطینه به سر ببرند، 
لازم اســت محتواهایــی برای آن هــا آماده 
شود تا به تماشایش بنشــینند. به نظرم این 
مجموعه سازی ها در چنین شرایطی می تواند 
به حال روحی مردم کمک کند همین اکران 
آناین کمک زیادی به پر شدن اوقات فراغت 
مردم کــرد پس با این صنعت باید به صورت 
حمایتی تر برخورد شود تا مسیر خود را ادامه 
بدهد چون تولیدات در شرایط بحرانی به درد 

مردم می خورند.

خبر

جشنواره به شرط انگیزه
چهاردهمین  دستگاهی  موسیقی  بخش  داور 
جشنواره ملی موسیقی جوان اعتقاد دارد این 
جشــنواره به شــرط پیگیر بودن نوازنده های 
جوان می توانــد تأثیر زیــادی در بالا بردن 

انگیزه آن ها داشته باشد.
به گزارش روزنامه»صبح امروز« و به نقل از 
هنر آناین کامبیز گنجه ای نوازنده تنبک و 
عضو هیئت داوران بخش موسیقی دستگاهی 
چهاردهمین جشــنواره ملی موسیقی جوان 
دربــاره ماک های بازبینی آثــار به خبرنگار 
هنرآنایــن گفت: از قبل با همفکری بچه ها 
آیین نامه ای طراحی شــد کــه طبق همان 

آیین نامه عمل کردیم.
او توضیح داد: نوازنده ها زحمت بسیار زیادی 
کشــیده اند ولی یک سری اشــکالات هم 
دارند. مثاً ســازهای آن ها ازنظر صدادهی 
کمی مشــکل دارد. از آنجا که شاید در آینده 
بخواهند در این حرفــه فعالیت کنند، خوب 
اســت معلم ها در این زمینه به آن ها کمک 

بیشتری کنند.
وی ادامــه داد: بچه هــا در ابتدای کار خوب 
هســتند ولی وقتی می خواهند تکنیک بزنند 
تمپوی آن ها تند و کند می شود. داوران لحاظ 
کرده اند که تمپو مشخص باشد و بالا و پایین 
نشــود، ولی بعضی از شرکت کنندگان به این 
مســئله توجه نکرده اند. اشکال دیگر این بود 
که برخی مترونوم گذاشته  بودند، در حالی  که 

چنین چیزی از آن ها نخواسته بودیم.
این نوازنــده در توصیه به برگزیدگان مرحله 
نخست عنوان کرد: توصیه می کنم فیلم هایی 
را که برای جشنواره می فرستند ابتدا خودشان 
دو سه بار ببینند تا متوجه اشکالشان بشوند. 
از شــرکت کنندگان  در مرحلــه اول برخی 
آثارشــان را گوش نداده بودند. طبق تجربه 
چند سال داوری در این جشنواره معمولًا رده 

سنی الف از گروه های دیگر بهتر است.
گنجه ای در خصوص تکنیک افزود: تکنیک 
خوب اســت ولی اول باید در ریتمی که کار 

می کنند مسلط شــوند و بعد تکنیک ها را در 
اثر به کار ببرند. اگر از اول تا آخر قطعه فقط 
تکنیک باشد، چه من باشم و چه هنرجو، مغز 
را خسته می کند. استفاده زیاد از تکنیک برای 

نوازنده یک امتیاز منفی است.
وی با اشــاره به گران شدن سازها و تأثیرات 
آن اظهار داشت: گران شــدن سازها باعث 
می شود نتوانیم ساز خوب و باکیفیت بخریم. 
برای کسی که خوب ساز می زند دلم می سوزد 
چون باید ســاز خوب در اختیار او قرار بگیرد 
کــه جنس صدای خوب از اول در گوشــش 
بنشــیند تا بتواند صدای خوب را تشــخیص 
بدهد. ســازنده ها و فروشــنده های ساز باید 
لطفی به این بچه ها بکنند و اگر می شــود به 
آن ها قسطی ســاز بفروشند. نکته بعدی این 
اســت که کیفیت ساخت سازها پایین آمده و 
خودمان هم این مشکل را داریم. می روید 20 
ساز می بینید که اکثر آن ها به درد نمی خورد.

ایــن نوازنــده در خصوص تأثیر جشــنواره 

موســیقی جوان در پیشرفت نوازندگان تأکید 
کــرد: به نظرم این جشــنواره می تواند تأثیر 
زیــادی در بالا بردن انگیزه جوانان داشــته 
باشــد، منتها به شــرط این که پیگیر باشند. 
وقتی فهمیدم اســتقبال شهرستانی ها از این 
جشــنواره بیشــتر از تهرانی هاســت تعجب 
کردم. برخی افراد وقتی سنشان بالا می رود 
شــرکت در جشنواره را کسر شأن می دانند و 
فکر می کنند وقت مناسبی برای رشد نیست. 
شما با شــرکت در این جشنواره می توانید با 

دیگران رقابت کنید و فرق خودتان را متوجه 
شوید.

گنجــه ای در پایــان دربــاره فعالیــت این 
روزهای خــود گفت: حدود یک ماه اســت 
که کاس هــای خودم را به صورت حضوری 
برگزار می کنم و آموزش می دهم. اعتقادم به 
برگزاری کاس های حضوری است. البته در 
بین دوســتان کسانی هستند که کاس های 
خودشان را به صورت آناین برگزار می کنند 

ولی این کار باید حضوری انجام شود.

نوروزبیگی: اگر 
حتی مردم در قرنطینه 
به سر ببرند، لازم است 
محتواهایی برای آن ها 
آماده شود تا به تماشایش 
بنشینند. به نظرم این 
مجموعه سازی ها در چنین 
شرایطی می تواند به حال 
روحی مردم کمک کند

درخشنده: من به 

شدت دوست دارم که 

فیلم هایم را بسازم، اما 

به خاطر وضعیت کرونا 

به عوامل و بازیگرانم 

فکر می کنم که جانشان 

به خطر نیفتد

منوچهر محمدی: من 
نمی دانم دامنه نظر آقایان 
در ارشاد چیست ولی مطمئناً 
راه حل هایی وجود دارد. 
خاموش شدن چراغ سینما 
در بلند مدت روی تولید هم 
تاثیر خواهد گذاشت و از 
زمین برخاستنش کار سختی 

خواهد بود
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شهردار منطقه ســه گفت: احداث پارک خطی سیس آباد) در خیابان رسالت 
81( و همجوار با شهرک تازه تاسیس امید با متراژی بیش از 18 هزار مترمربع 

در دستور کار قرار گرفت .
به گزارش صبح امروز حجت فرقانی با اشــاره پروژه مسکونی مهر را از بافت 
های تازه تاســیس و نوســاز منطقه معرفی کرد و گفت: بیش از 2000 واحد 
مسکونی با مشــارکت شهرداری و در یکی از محات دارای سکونتگاه های 
غیر رسمی ساخته شده است و فازهایی از ان به بهره برداری رسیده و پروژه 

ای ادامه دار است ..
حجت فرقانی یکی از پروژه هایی که برای اســتفاده شهروندان این محدوده 
در نظر گرفته شده را فاز 3 پارک سیس آباد عنوان نمود و گفت: برای احداث 
ایــن پارک به حدود 45 میلیارد ریال اعتبار نیاز اســت که در حال حاضر 10 
میلیارد ریال آن تامین شده و در مرحله مناقصه جهت اخذ پیمانکار است و در 
 صورت تخصیص کامل اعتبار در ســال جاری اجرا و به بهره برداری خواهد 

رسید .

پارک خطی سیس 
آباد همجوار با 
شهرک امید گشایش 
میابد

اتمام بازپیرایی بوستان محلی شکوفه در 
منطقه ۴

شــهردار منطقه چهار مشهد گفت: 
بازپیرایی بوســتان محلی شکوفه در 
این منطقه بــه عنوان یکی از پروژه 
های اداره فضای سبز در سال 99 با 
اعتبــاری بالغ بر 2.4 میلیارد ریال به 

اتمام رسید.
به گــزارش صبح امــروز غامرضا 
غامی گفت: به منظور ارتقاء سطح 
کیفی فضای سبز، افزایش طراوت و 

زیبایی بصری، پروژه بازپیرایی بوســتان محلی شکوفه واقع در انتهای خیابان شهید نبی زاده 
با 1500 مترمربع مساحت به اتمام رسید.

غامی افزایش رضایتمندی شــهروندان را از دیگر اهداف اجرای پروژه دانست و اضافه کرد: 
بازپیرایی این بوستان با اعتباری بالغ بر 2.4 میلیارد ریال و در مدت 5 ماه اجرا گردید.

وی تصریــح کرد: تعویض تایل معابــر، واکاری چمن، نصب نیمکت و ســطل زباله جدید، 
جانمایی و نصب مجموعه بازی پلی اتیلن و ... از جمله اقداماتی بوده که در این پروژه انجام 

شده است.
شهردار منطقه چهار مشهد در ادامه سخنانش به بوستان های این منطقه اشاره کرد و افزود: 
طی ســه سال گذشته یک بوســتان بزرگ محلی با مدرن ترین امکانات و دو بوستان بزرگ 

خطی در منطقه چهار به بهره برداری رسیده و در اختیار شهروندان قرار گرفته است.
غامی در خصوص این بوستان ها تصریح کرد: بوستان 4 هکتاری لاله و نرگس در انتهای 
پنجتن 55 و در مجاورت مجتمع مسکونی محمدیه، بوستان خطی 12 هزار مترمربعی شهید 
بابانظر در حاشیه بزرگراه شهید بابانظر حدفاصل بلوار شهید آوینی و پنجتن و بوستان خطی 
18 هزار مترمربعی آفرینش واقع در بولوار آفرینش، نیاز ساکنین این محدوده ها را به فضای 

سبز و بوستان تا حدودی مرتفع کرده است.
وی در پایان خاطرنشان کرد: منطقه 4 دارای 15 بوستان بزرگ و محلی است که 3 بوستان 
آن بالای 15 هکتار مساحت دارند و همچنین دو بوستان بانوان بهشت به وسعت 1.5 هکتار 

و ارم با 2 هکتار مساحت نیز به صورت اختصاصی در اختیار بانوان محله قرار دارد.

اجرای سیستم اطفا حریق در ساختمان 
مرکزی شهرداری مشهد

مشهد  شهرداری  پشتیبانی  مدیرکل 
گفت: ســاختمان مرکزی شهرداری 
با توجه به قدمت بنا، فاقد سیســتم 
اطفا حریق بوده است که این مهم در 
راستای ایمن سازی فضاهای اداری، 
طراحی و اجرای سیستم اطفا حریق 
در دستور کار اداره کل پشتیبانی این 

معاونت قرار گرفت.
به گزارش صبح امروز، ســید کمال 

الدین شــاهچراغی در خصوص اجرای سیســتم اطفا حریق در ساختمان مرکزی شهرداری 
مشهد، اظهار کرد: نظر به الزامات سازمان آتش نشانی برای ساختمان های اداری، ساختمان 
باید دارای سیســتم اطفا حریق استاندارد باشد و با توجه به ضرورت مبحث 13 مقررات ملی 

ساختمان اجرا شود.
وی افزود: با توجه به وســعت کار ساختمان مرکزی و محدودیت های زمانی و مکانی محل 

اجرای پروژه، عملیات اجرایی به دو فاز ضلع شرقی و ضلع غربی تقسیم شده است.
مدیرکل پشــتیبانی شهرداری مشهد تاکید کرد: در حال حاضر فاز یک پروژه اجرای سیستم 

اطفا حریق یعنی ضلع شرقی به طور کامل اتمام یافته و در حال بهره برداری است.
شــاهچراغی با بیان اینکه کلیه مراحل طراحی، تهیه لوازم مصرفی، اجرای کامل سیســتم 
اطفا حریق توســط اداره نگهداری ساختمان ها و خدمات عمومی صورت گرفته است، گفت: 
در این پروژه حدود 70 متر لوله کشــی فولادی بدون درز فشــار قوی بــا توجه به الزامات 
استانداردی اجرا شده اســت و تعداد هشت عدد فایر باکس سه منظوره در طبقات ساختمان 

نصب و تجهیز شده است.

آغاز ایمن سازی زیرگذرهای عابر پیاده 
منطقه پنج مشهد

 شــهردار منطقه پنج از آغاز عملیات 
ایمن ســازی ،  بهبود و بهســازی 
روشــنایی زیرگذرهای عابر پیاده در 

سطح منطقه خبرداد. 
به گزارش صبح امروز، حسین عبدالله 
زاده اظهارداشــت:  در پی درخواست 
مردمی و در راســتای افزایش امنیت 
از زیرگذرهای  شــهروندان در تردد 
عابرپیاده  ، عملیات اجرایی بهسازی 

و  بهبود وضعیت روشــنایی زیر گذرهای عابر پیاده سطح منطقه از جمله زیرگذرهای شهید 
آوینی و مهرآباد در بزرگراه شــهید بابانظر با اعتباری بالغ بر 180 میلیون تومان توسط اداره 

ترافیک منطقه آغاز گردید .
وی افزود: این طرح با عنایت به حجم تردد بالای خودروها در این بزرگراه و ضرورت ارتقاء 
سطح امنیت تردد عابران ، پویایی فضا و افزایش ترغیب آنان جهت استفاده از این گذرگاه ها 
و کاهش آمار تصادفات این محور به اجرا در آمده است و طی دو هفته به پایان خواهد رسید.

سالن ورزشی پارک حجاب تعمیر می شود
اجرایی شــهرداری  معاون فنــی و 
منطقه دو مشــهد از تعمیر ســالن 
ورزشــی پــارک حجاب بــا اعتبار 

300میلیون ریال خبر داد.
اجرایی شــهرداری  معاون فنــی و 
منطقه دو مشــهد از تعمیر ســالن 
ورزشــی پــارک حجاب بــا اعتبار 

300میلیون ریال خبر داد.
بــه گزارش صبــح امروز، احســان 

قیطاقی با اعام این خبر افزود: این مجموعه ورزشــی به علت فرســودگی نیاز به تعمیرات 
داشــت که تعمیرایزوگام ســقف، تعمیرکف پوش وتعویض ضربه گیرهای مجموعه در حال 

انجام است.
وی ادامه داد: مجموعه ورزشــی حجاب ویژه بانوان اســت که به دلیل نیم بها بودن و تنوع 
کاس ها از اســتقبال خوبی از سوی بانوان برخوردار اســت چنانکه یکی از پرمخاطب ترین 

مجموعه های سطح شهر محسوب می شود.
قیطاقی افزود:  این مجموعه از 8صبح تا 7عصر در اختیار بانوان اســت و از ساعت 7عصر تا 

12شب در سه تایم در اختیار آقایان قرار دارد. 

سرانجام رئیس شورای شهر مشهد فاش کرد:

800 ارتباط فامیلی؛ میراث دوره های اصولگرایان در شهرداری
رئیس شــورای شهر مشــهد گفت: یکی از 
اعضای شــورا آماری تهیه کرده که نشــان 
می دهــد 800 ارتباط فامیلــی را در فضای 
شــهرداری داریم که از گذشته وجود داشته 

است.
به گــزارش صبح امــروز به نقل از ایســنا 
محمدرضا حیدری در رابطه با استعفای برخی 
مدیران شــهرداری اظهار کــرد: در فضای 
کاری و مدیریتــی ســازمان، مجموعه هایی 
می آیند، تاش و فعالیت می کنند و اقدامات 
ارزشمندی از خود بجای می گذارند، اما گاهی 
شرایط به گونه ای پیش می رود که  فضا را به 
دلایل مختلف عوامل درون سازمانی یا برون 
سازمانی مناسب برای کار نمی بینند. در حوزه 
معاونت برنامه ریزی منابع هم این اتفاق افتاد.
 وی ادامه داد: یکی از کارآمدترین، قوی ترین 
و موثرتریــن حوزه هایی کــه در این دوره از 
مدیریت شهری اثرگذار بر فضای شهر بوده 
حوزه معاونت برنامه ریزی است که با مدیریت 
این دوستان، مشهد در اصاح فرآیندها، شهر 
الکترونیک، هوشمندسازی و... در کل کشور 

یکی از شهرهای برتر است.  
 رئیس شــورای شــهر مشــهد بیان کرد: 
مراجــع نظارتی در فراینــد کارها و پیگیری 
ماموریت هایــی که داشــتند، در حوزه منابع 
انســانی و بکار گیری نیرو ورود پیدا کردند 
و ایراداتــی گرفتند به برخــی از اقدامات و 
تصمیم هایــی که در این حوزه انجام شــده، 
چه در حوزه تبدیــل وضعیت و چه در حوزه 
بکارگیری نیرو، این گزارش ها تبدیل به یک 

پرونده در محاکم قضایی شده است.
اصلاح فرآیندها باید با نگاه تعاملی باشد 

نه کیفری
 حیدری تصریح کرد: اولین نکته این اســت 
که این مشکل تمام شــهرداری های کشور 
انســانی توسط  است. کا مشــکل نیروی 
وزارت کشور تعیین تکلیف نشده است و همه 
گرفتار این موضوع هستند. ضمن اینکه این 
موضوع از رویه های 20 ساله شهرداری بوده  

و در مدیریت های گذشــته نیــز این رویه ها 
ادامه داشــته اســت، اصاح این فرآیندها با 
نگاه تعاملی باید انجام شود نه با نگاه کیفری، 
ولی دســتگاه نظارتی و ضابطینی هستند که 

این اعتقاد را ندارند.
 وی تصریح کــرد: ما معتقدیــم رویه های 
گذشته رویه های معیوبی است و باید اصاح 
شــود اما در عین حال فضــای کار مدیریت 
شهری هم بسیار ســخت و پرزحمت است، 
در اداره شــهر با سه میلیون و 300 هزار نفر 
جمعیت و با این حجم نیروی انسانی احتمال 
دارد یکســری خطاهایی هم پیش بیاید، اما 
نوع مواجهه با این تخلفات مهم است، برخی 
از دستگاه ها و نهادها این موضوع را در مسیر 
دیگری پیش بردنــد، مدیرانی که فداکاری 
کردند، وقتی در مواجهه با این شــرایط قرار 
می گیرنــد و بــا چنین پرونده هایــی مواجه 
می شــوند، ترجیح می دهند در این جایگاه ها 
نباشند و این هزینه ها را نپردازند و به سمت 
کناره گیری می روند.  رئیس شــورای شــهر 
مشــهد افزود: این مــوارد را باید در فضای 
پیشــگیرانه، تعاملی و اصاحــی حل کرد، 
آن هم در این شــرایط که کشور در شرایط 
خاصی اســت و مشــکات اقتصادی جدی 
دارد. انســجام و همدلی در سیستم مدیریت 
استان باید تقویت شــود این نوع مواجهه ها 
می توانــد مدیران را بی انگیــزه کند و قدرت 

ریسک آنها را بگیرد.
شورای پنجم را با 15 هزار نیرو تحویل 

گرفتیم
 حیــدری با تاکید بر اینکــه ما هیچ وقت از 
تخلــف و کار خاف حمایت نمی کنیم، اما با 
نوع مواجهه بحث داریم، گفت: رویه هایی در 
گذشته بوده، دو دهه ادامه داشته و بکارگیری 
شــده است. در شــورای اول 5000 نیرو در 
شهرداری بودند و ما شــورای پنجم را ما با 
15 هزار نیرو تحویــل گرفتیم. این افزایش 
نیرو در دوره های گذشته  برحسب توسعه کار 

اتفاق افتاده است.

 وی ادامه داد: ورود بــه رویکردهایی که از 
کارشــان  معتقدند  دســتگاه ها  برخی  منظر 
قانونی است و تکلیف شان چنین برخوردهایی 
اســت، این آثار را به دنبال دارد که برخی از 
مدیران ترجیح می دهند در این فضای پرخطر 

کار مدیریتی نکنند.
  رئیس شورای شهر مشهد در مورد انتصابات 
فامیلی در شــهرداری بیان کــرد: انتصابات 
فامیلی در گذشــته هم بوده اســت. یکی از 
اعضای شــورا آماری تهیه کرده که نشــان 
می دهــد 800 ارتباط فامیلــی را در فضای 
شــهرداری داریم که از گذشته وجود داشته 

است.  
نظام به کارگیری نیرو در شهرداری نظام 

معیوبی است
 وی ادامه داد: متاســفانه نظــام بکارگیری 
نیروی ما در شــهرداری نظام معیوبی است، 
چندین ســال اســت وزارت کشــور اجازه 

برگــزاری آزمون را نداده که براســاس یک 
چارچوبــی بتوان نیرو گرفــت. از یک طرف 
در بکارگیری نیرو هم الزاماتی پیش می آید، 
مثــا مدیریت شــهری با یــک رویکردی 
می آید. شــعارها و برنامه هایی دارد و طبیعتاً 
باید نیروهایی را در سطح مدیریت بکار گیرد 

که به این برنامه ها باور داشته باشد.
  حیدری با اشــاره به اینکه انتصاب فامیلی 
در گذشته هم بوده است، یادآور شد: انتصاب 
فامیلــی در این دوره اگر بوده در حداقل بوده 
اســت. این موارد کاما جنبــه موقتی دارد؛ 
یعنی هیچ کدام از افراد اســتخدام شهرداری 
نمی شوند، بلکه نیروهایی در قالب حجمی و 
شرکتی برای دوره ای معین هستند. این تلقی 
که آنها استخدام شــهرداری شدند، صحت 
ندارد. معتقدم باید از این موضوع پرهیز کنیم 
اما اگر اتفاق افتاده نسبت به گذشته میزانش 
بسیار کمتر است و اصا قابل قیاس نیست. 

این لیست 800 نفره نسبت های فامیلی الان 
وجود دارد و اگر ماحظات خاصی نبود ما این 

لیست را منتشر می کردیم. 
  رئیس شــورای شهر مشــهد تصریح کرد: 
لازم به ذکر اســت کــه ورود برخی مدیران 
هم اجتناب ناپذیر است و در همه دستگاه ها 
مرســوم است، مخصوصا دســتگاه هایی که 
نظام انتخابی دارد .البته این موضوع  نافی این 
نیست که یکســری کم دقتی ها و خطاهایی 
صورت گرفته اســت، اما معتقدم با مدیریت 
شــهری که دارد آنقدر فداکارانه خدمت و در 
این شرایط بحرانی شهر را مدیریت می کند، 
باید نوع مواجهه مان طور دیگری باشــد که 
همراه با اصاح رویه ها باشــد، کار و فعالیت 
متوقف نشود و تاثیرگذار در ادامه فرآیند کار 
نباشــد.البته نگاه تعاملی با دســتگاه قضائی 
برای حل موضوع شــکل گرفته اســت که 
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شــهردار منطقه 6 مشــهد گفت: 17 هزار بوته گل شــامل رز، یاس، یوکا، ترون، 
پیروکانتا و کروپســیس با هدف توســعه فضای ســبز و ایجاد چشم اندازی زیبا در 
شهرک کاشته شد.به گزارش صبح امروز، حجت اله حیدری با تشریح اقدامات ویژه 
اداره فضای ســبز شهرداری منطقه در شهرک شــهید بهشتی افزود: بیش از 975 
اصله درخت و درختچه شــامل ژنی پیروس، بداغ و ... در محدوده شــهرک شهید 

بهشتی کاشته شد.
شــهردار منطقه شــش به عزم جدی شهرداری در بهســازی و بهبود سیمای این 
شــهرک اشــاره کرد و اظهار کرد: وجین بیش از 5 هزار مترمربع علف هرز نیز در 

سطح محدوده شهرک انجام گردید.
عاوه بر این هرس بیش از 200 اصله سرشاخه سوزنی برگ و پهن برگ انجام شده و 10 اصله درخت خشک برای جلوگیری 

از خطر آفرینی و رفع نازیبایی حذف شد.
وی ادامه داد: در راستای افزایش طراوت و شادابی و زدودن آلودگی، 155 اصله درخت شستشو شد.

لازم به ذکر است؛ حذف تنه جوش و پاجوش در 210 اصله درخت انجام شد و 650 متر طول هره چینی صورت پذیرفت.

مدیر عامل ســازمان اتوبوسرانی شهرداری مشهد از پیشــرفت 35 درصدی پروژه 
احداث نیمکت و ســایبان ایســتگاه های اتوبوس خبر داد.بــه گزارش صبح امروز، 
ســعید حسینقلی زاده مقدم با بیان این خبر اظهار کرد: تاکنون 115 دستگاه نیمکت 
و سایبان در سطح شهر نصب شده است. از 330 دستگاه نیمکت و سایبان که قرار 
است تا انتهای سال جاری نصب شود، تاکنون 115 دستگاه به اتمام رسیده است که 
این موضوع حکایت از پیشرفت 35 درصدی این پروژه دارد.وی افزود: ماک اولیه 
نصب و جانمایی ســایبان ها تعداد تقاضای ســفر در هر ایستگاه است که با حضور 
کارشناسان معارضات مســکونی و ترافیکی بررسی خواهد شد.مدیر عامل سازمان 
اتوبوســرانی شهرداری مشهد بیان کرد: به منظور افزایش میزان رضایت شهروندان 

از پروژه مذکور، به مناطق شــهرداری اعام شــدهه است تا مکان هایی که شــهروندان متقاضی نصب سایبان هستند را به 
این ســازمان اعام کنند.حســینقلی زاده مقدم خاطرنشان کرد: در سال جاری دو قرارداد برای نصب 330 دستگاه سایبان در 
ایســتگاه های اتوبوس منعقد شده اســت که هر قراداد به مبلغ تقریبی 55 میلیارد ریال و مجموعا 110 میلیارد ریال است تا 

زائرین و مجاورین امام رضا)ع( در آسایش بیشتری از خدمات سازمان اتوبوسرانی مشهد استفاده کنند. 

بهسازی و گسترش فضای سبز شهرک شهید بهشتی پیشرفت ۳5 درصدی پروژه احداث نیمکت و سایبان ایستگاه های اتوبوس

پس از پایان مهلت 2 هفته ای شــهردار 
مشهد برای ایمن ســازی ساختمان های 
ناایمن، اسامی 12 مجتمع و بازار ناایمن 
سطح شــهر از سوی سازمان آتش نشانی 

اعام شد.
 پــس از گذشــت مهلــت 2 هفتــه ای 
شهردار مشــهد به مدیران ساختمان ها و 
بی توجهی  و  ناایمن  تجاری  مجتمع های 
مدیــران برخــی از ایــن مجتمع ها به 
اخطارهای سازمان آتش نشانی و خدمات 
ایمنی، امیــر عزیزی، مدیــر عامل این 

ســازمان، در نامه ای خطاب به محمدرضا کائی، 12مکان نا ایمن ســطح شهر مشهد را معرفی کرده 
است. 

در متن این نامه آمده است: بر اساس نظرات کارشناسی سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری 
مشهد، سرای عزیز الله اف واقع درکوچه عباس قلی خان، پاساژ فیروزه واقع در چهاراه شهدا، 11 سرای 
هفده شــهریور، بازار حضرتی واقع در خیابان نواب صفوی، بازار مرکزی واقع در چهارراه شهدا، پاساژ 
مدرس واقع در خیابان چهارطبقه، بازار مولوی واقع در بولوار مصلی، پاســاژ فردوســی واقع در چهاراه 
خسروی، بازار حکیم و مجتمع تجاری امینی واقع در ابتدای خیابان امام خمینی)ره(، بازار رضا)ع( واقع 
در میدان بیت المقدس و مجتمع زیســت خاور واقع در میدان شــریعتی به عنوان مجتمع های ناایمن 

معرفی شده اند.
لازم به ذکر است از زمان اعام زمان بندی برای معرفی مجموعه های تجاری ناایمن از سوی سازمان 
آتش نشانی مشهد، فقط مسئولان 2 مجموعه شامل بازار امام رضا)ع( و مجتمع تجاری زیست خاور با 
مراجعه به آتش نشــانی مشهد، اقدام به تشکیل پرونده برای رفع نواقص کرده اند و 10 بازار و مجتمع 
دیگر علی رغم هشدارهای مکرر سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری مشهد تا لحظه انتشار 

این گزارش هیچ اقدامی در این راستا انجام نداده اند.
این درحالی است که به گفته مدیرعامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری مشهد، بازرسی 
از مراکز درمانی و بیمارستان ها نیز از حدود 10 روز قبل آغاز شده و در صورت بی توجهی به اخطارهای 

آتش نشانی برای رعایت الزامات ایمنی مراکز متخلف به دستگاه قضایی و مردم معرفی خواهند شد.
هم چنین 17 تیر ماه و چند روز پس از حادثه آتش سوزی مرکز درمانی سینا اطهر در تهران، محمدرضا 
کائی، شهردار مشهد، با هشــدار به مالکان ساختمان های بلندمرتبه و مجتمع های تجاری و اماکنی 
که پارکینگ شــان در اختیار مردم است ولی تأییدیه ایمنی ندارد، گفته بود با قاطعیت دستور داده ام تا 
به کســانی که ســاختمان های بلندمرتبه را در اختیار و تأییدیه های آتش نشانی لازم را ندارند، تنها 2 
هفته مهلت اقدام و پیگیری بدهند. اگر مدیران این ساختمان ها بعد از 2 هفته برای اصاحات مراجعه 
نکنند، به  عنوان ساختمان و مجتمع نا ایمن جلوی آن ها تابلو خواهیم زد تا به مردم اطاع رسانی شود.

همچنیــن شــهردار مشــهد در واکنــش به ناامــن بودن ســاختمان های بلنــد مرتبه مشــهد به 
دلیــل نداشــتن نقشــه آتش نشــانی و اقدام نکــردن بیمارســتان های این شــهر بــرای دریافت 
مجوزهــای ایمنی ضــروری نیز اظهار کرده بود ما بــه دنبال حفظ جان مردم هســتیم. اگر مالکان 
ایــن مجتمع هــا بعــد از مهلــت 2 هفته ای اقــدام به انجــام اصاحــات و دریافــت تأییدیه های 
 ایمنــی نکردنــد، از ما گایــه نکنند کــه در این وضعیــت کرونا و رکود چــرا ایــن کار را انجام

 داده ایم.

رئیس کمیسیون عمران، حمل ونقل و ترافیک 
شورای شهر مشــهد گفت: اگر سرویس دهی 
قطارشــهری و اتوبوس را تعطیل و یا محدود 
نکنیم، همچنان مشــکل خواهیم داشــت و 
مقابله بــا کرونا جز با همراهی مردم میســر 
نیست.به گزارش صبح امروز، مجتبی بهاروند 
گفت: در موج نخســت شــیوع کرونا نیز آمار 
نشــان داد کــه حمل ونقل عمومــی یکی از 
کانون های انتشــار ویروس است و لذا شورای 
شــهر مشــهد با مصوبه ای اقدام به تعطیلی 
سرویس  دهی ناوگان حمل ونقل عمومی اعم از 

مترو و اتوبوس کرد؛ یکی از عوامل اصلی وضعیت خوب مشهد را میتوان همین تعطیلی دانست.بهاروند با بیان اینکه 
وزارت کشــور براساس اباغیه ای اعام کرده بود که کانشهرها حق تعطیلی ناوگان حمل ونقل عمومی را ندارند، 
افزود: شورای شهر مشهد نسبت به مصوبه خود مصر بود و از سوی دیگر تعطیلی سرویس دهی به تایید فرمانداری 
نیز رســیده بود و لذا وزارت کشــور مصوبه را ابطال نکرد.رئیس کمیســیون عمران، حمل ونقل و ترافیک شورای 
شــهر مشهد خاطرنشان کرد: در حاضر نیز هر زمانی که ستاد اســتانی مبارزه به ویروس کرونا اعام کند، طرحی 
دوفوریتی توسط کمیسیون تهیه خواهد شد و با تصویب آن نسبت به اعمال محدودیت و یا تعطیلی سرویس دهی و 
خدمات دهی ناوگان حمل ونقل عمومی اقدام می کنیم.بهاروند با بیان اینکه اگر سرویس دهی قطارشهری و اتوبوس 
را تعطیل و یا محدود نکنیم، همچنان مشــکل خواهیم داشت، گفت: به اذعان اکثر کارشناسان، مترو به دلیل نبود 
تهویه هوا، از نظر شیوع کرونا بسیار خطرناک است؛ اقدامات سختگیرانه خوبی داشته ایم و نظارت مستمر نیز انجام 
می شود و باجه های فروش ماسک نیز در ایستگاه ها پیش بینی شده تا به ایجاد شرایطی ایمن کمک کند.وی افزود: 
در اتوبوس و تاکسی نیز تمهیداتی درنظر گرفته شده که بعنوان مثال میتوان به جداسازی و نصب 11 هزار کاور بین 
تاکسیران و مسافر، کاهش تبادل پول نقد، ضدعفونی وسائل نقلیه، توزیع پک های بهداشتی، غربالگری تاکسیرانان، 
ایجاد 3 ایســتگاه ضدعفونی خودرو در سطح شهر و ... اشاره داشــت.بهاروند، فرهنگسازی را یکی از بهترین ابزار 
برای مقابله با ویروس کرونا دانســت و گفت: شهروندانی که توصیه های بهداشتی را رعایت نمی کنند، باید جریمه 
شوند چراکه با سهل انگاری، نه تنها جان خود، بلکه جان سایر شهروندان را هم تهدید می کنند؛ همه باید با استفاده 
از ماســک به یکدیگر احترام بگذاریم. استفاده از ماسک و دیگر روش های پیشگیری ممکن است دشواری هایی را 
داشته باشد ولی چاره ای نیست و دشواری اندک به مصائب ناشی از ابتا به ویروس می ارزد.در این برنامه گزارشی 
از تاکسیرانان تهیه شده که برخی از آنها از کم بودن میزان مواد ضدعفونی توزیعی گایه داشتند و بهاروند در این 
خصوص گفت: موضوع تاکســی با اتوبوس کاما متفاوت است چراکه تاکسی جزو سرمایه شخصی افراد بوده ولی 
اتوبوس و مترو، مایملک شــهرداری است و راننده آنها نیز رابطه استخدامی با شهرداری دارند. سازمان تاکسیرانی 
صرفا بعد نظارتی دارد.رئیس کمیســیون عمران، حمل ونقل و ترافیک شــورای شهر مشهد با بیان اینکه شهرداری 
هیچ وظیفه  قانونی برای تهیه اقام بهداشتی برای تاکسیرانان ندارد، افزود: در عین حال در حد وسع و بضاعت خود 
تاکنون حمایت هایی داشــته ایم و در آینده نیز خواهیم داشــت.بهاروند در ادامه صحبت های خود از حداکثر ظرفیت 
مجاز ســوار شدن مســافر در تاکســی را 3 نفر عنوان کرد و گفت: اگر این فاصله گذاری رعایت نشود، گشت های 
نظارتی ســازمان با رانندگان متخلف برخورد می کنند.وی در پاسخ به اینکه برخی شهروندان تقاضای افزایش تعداد 
ناوگان اتوبوس در ساعات پیک را دارند، اظهارکرد: تاکنون موردی در این خصوص از سوی 137 اعام نشده ولی 
بدون شک پیگیری خواهیم کرد و امکان ظرفیت اتوبوس ها وجود دارد؛ متاسفانه تعداد واگن های مترو را نمی توان 
افزایش داد چراکه مصوبه خرید ناوگان مترو که ســال گذشــته در جلسه علنی مطرح شد، در وزارت صمت گرفتار 

بروکراسی های اداری شده است.
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مخالفت هیات اجرایی کمیته ملی المپیک 
با اعزام حدادی به آلمان

هیات اجرایی کمیته ملی المپیک با درخواســت احسان حدادی مبنی بر اعزام به آلمان 
برای درمان خارپاشنه مخالفت کرد.

به گزارش ایسنا، فدراسیون دوومیدانی و  احسان حدادی ملی پوش دوومیدانی ایران از 
کمیته ملی المپیک درخواست کرده بودند که حدادی به آلمان اعزام شود تا خار پاشنه 

خود را در این کشور جراحی کند.
 این درخواست در جلسه امروز )یکشنبه( هیات اجرایی کمیته ملی المپیک مورد بررسی 

قرار گرفت و در نهایت اعضای هیات اجرایی  مخالفت خود را اعام کردند.
 به این ترتیــب کمیته ملی المپیک هزینه ای برای اعــزام حدادی به آلمان پرداخت 

نمی کند.
عمل خار پاشنه یک جراحی ساده است که در ایران هم می شود آن را انجام داد.

سلطانی  فر: تمام سهام استقلال و 
پرسپولیس به مردم می  رسد

وزیر ورزش و جوانان گفت که ورود اســتقال و پرســپولیس بــه بورس، رونق آن را 
افزایش خواهد داد.

به گزارش ایســنا و به نقل از وزارت ورزش و جوانان، مســعود سلطانی فر اظهار کرد: 
دولت هیچ سهمی از دو باشگاه پرسپولیس و استقال برای خود نگه نمی دارد.

وی گفــت : کار تاریخــی و بزرگی بعد از 41 ســال برای اســتقال و پرســپولیس 
در حــال انجام اســت و امیــدوارم بــا حمایت همه دوســتداران فوتبــال و به ویژه 
 پیشکســوتان عزیــز در آینــده نزدیک شــاهد واگذاری اســتقال و پرســپولیس 

باشیم.
وزیــر ورزش و جوانان افزود: برای خصوصی شــدن دو باشــگاه زمان زیادی را برای 
مذاکــره و توافق با دولت و نهادهای مختلف اختصاص دادم و خوشــبختانه امروز این 
واگــذاری با اجماع و نظر موافق آقای رئیــس جمهور، دولت و تمامی نهادهای مرتبط 
بصورت کاما تخصصی و با کمترین خطا توســط ســازمان های مسئول صورت می 

گیرد.
سلطانی فر خاطرنشان کرد: در پرسپولیس و استقال آینده دولت هیچ سهمی را از دو 
باشگاه را برای خود نگه نمی دارد و تماما در فرایند واگذاری در اختیار مردم، هواداران 

و پیشکسوتان قرار می گیرد.
وزیر ورزش و جوانان گفت: با متخصصان زیادی در حوزه اقتصاد و بازار بورس صحبت 
کرده ام و با اطمینان می گویم ورود اســتقال و پرســپولیس به بورس، رونق آن را 
افزایش خواهد داد و کســب و کارهای این بخش به واســطه هواداران میلیونی و تازه 

وارد رشد زیادی خواهد کرد.
ســلطانی فر در پایان افزود: مطمئن هســتم با خصوصی شدن استقال و پرسپولیس، 
هم ســودآوری آنها افزایش پیدا می کند و هم بسیاری از مشکات مدیریتی و مسائل 

سالهای گذشته این دو تیم تکرار نخواهد شد.

 آتش بازی ستاره ایرانی ریو آوه با 2 گل؛

طارمی؛ تسخیر کننده روح لیگ پرتغال!
ریو آوه در شــب درخشش مهاجم ایرانی اش 
نتوانست مقابل سانتا کارا به برتری برسد و 

به تساوی رضایت داد.
به گزارش »ورزش ســه«، در دیدار آغازین 
هفته سی و سوم و ماقبل پایانی فصل 20-
2019 لیــگ برتر پرتغال، تیــم ریو آوه که 
همانند 21 بازی اخیــرش مهدی طارمی را 
در ترکیب و راس خط حمله داشت، از ساعت 
22:30 شنبه شــب در ورزشگاه خانگی خود 

به مصاف تیم رده دهمی سانتا کارا رفت.
طارمــی که هفته های متوالی با گلزنی، پاس 
گل یا گرفتن پنالتی می درخشــید، در بازی 
قبل مقابل ماریتیمو نتوانســت به غیر از یک 
شــوت خارج از چارچــوب کار خاصی انجام 
دهد، اما او در دیدار برابر ســانتا کارا باز هم 
توانســت در قامت مدعی آقای گلی خودی 

نشان دهد.
ماتئوس ریس، مدافع چپ برزیلی ریو آوه که 
در این فصل یک پــاس گل به طارمی داده 
بود، در دقیقه 13 بازی مقابل سانتا کارا نیز 
یک ارســال خطرناک زمینــی از جناح چپ 
انجام داد تا ســتاره ایرانی تیمش با شــوت 

تک ضرب موفق شود دروازه را باز کند.

سانتا کارا در لحظات پایانی نیمه اول کار را 
به تســاوی کشید و در دقیقه 69 توسط فابیو 
کاردوســو گل دوم را زد تا ریو آوه در آستانه 
شکست قرار بگیرد، اما اعام یک پنالتی در 
دقیقه 79 موجب شد تا یاران طارمی از باخت 

خانگی نجات پیدا کنند.
مهدی طارمی که تمام پنالتی های هفته های 
اخیر ریو آوه را گرفته بود، این بار در محوطه 
جریمه سانتا کارا صاحب توپ شد که پاس 
او در موقعیت خوب گلزنی به گلسون موجب 
شد تا مدافع حریف روی این بازیکن تعویضی 
منجر به خطا شود و تیم میزبان را به پنالتی 
برساند.مهاجم ایرانی ریو آوه با شوت زمینی 
به سمت چپ خود و خاف جهت دروازه بان 
سانتا کارا توانست پنالتی تیمش را تبدیل به 
گل کند تا امیدوار به گرفتن سه امتیاز شوند.

در ادامه تاش ریو آوه برای زدن گل سوم و 
برتری ثمری نداشت تا در نهایت به تساوی 
2 بر 2 مقابل سانتا کارا رضایت دهد. یاران 
طارمی با این نتیجه 52 امتیازی شــدند و با 
تفاضل گل بهتر نسبت به فامالیسائو که یک 
بازی کمتــر از آنها دارد، به رده پنجم جدول 

لیگ برتر پرتغال صعود کردند.

مهدی طارمی با دبل مقابل سانتا کارا تعداد 
گل های این فصل خود را به عدد 16 رساند 
تا در جدول گلزنان لیگ برتر پرتغال پشــت 
سر ســه بازیکن 17 گله این فصل که یک 
بازی کمتر از او انجام دادند، قرار بگیرد ولی 
با این وجود ستاره ایرانی ریو آوه امیدوار است 

با لغزش رقبای اش، در هفتــه آینده باز هم 
دو و حتی ســه گل برابر بواویستا بزند تا به 

کفش طا برسد.
شرایطی که طارمی دارد، درست مثل آزمون 
در لیگ برتر روســیه است؛ سردار نیز همانند 
مهاجم ایرانــی ریو آوه در این فصل 16 گل 

به ثمر رسانده و درســت یک بازی تا پایان 
فصــل دارد تا بتواند اختاف یک گله با آرتم 
زیوبا جبران کند. البته هواداران فوتبال ایران 
امیدوار هستند که زوج خط حمله تیم ملی با 
نمایش درخشــان در باشگاه های شان بتوانند 

به این مهم برسند.

خبر

مفقودی
 برگ ســبز و ســند کمپانی خودرو ســواری سیستم پراید تیپ ســایپا 141 آی مدل 
1387 به شــماره پاک 32 ایران 235 ن 44 شــماره موتور  2598459 شماره شاسی 
S1482287269585 مربوط به ابوالفضل هاشــم زاده مفقــود گردیده و از درجه اعتبار 

ساقط میباشد.

a1/511اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی 
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کاشمر 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع مــاده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی برابر رای شماره 139760306012001757 هیات 
اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی 
مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کاشمر تصرفات مالکانه بامعارض متقاضی آقای 
/خانم قربانعلی محمدی نژاد فرزند فیض اله بشــماره شناسنامه4 صادر ه از بردسکن در 
ششــدانگ یکباب ساختمان به مساحت 56/10 متر مربع از پاک 423 فرعی از 3027 
اصلــی واقع در بخش یک حومه کاشــمر  به آدرس  خیابان امــام 12- چهار راه اول 
خریداری از مالک رسمی آقای/خانم   مالکیت مشاعی متقاضی محرز گردیده است .لذا 
به منظور اطاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود در صورتی 
که اشــخاص نسبت به صدور ســند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند 
ازتاریخ انتشــار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از 
اخذ رســید ، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ، دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند .بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 
طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد .تاریخ انتشار نوبت اول :1399/4/30 .تاریخ 

انتشار نوبت دوم : 1399/5/14 
    محمد  محمد زاده - رئیس ثبت اسناد و اماک کاشمر 

**************************************

مفقودی
سند - برگ سبز و سند کمپانی خودرو سواری سایپا132SE  مدل 1394 به شماره پاک 
32 ایران 195 ن 71 شماره موتور  5297608 شماره شاسی NAS421100E مربوط به 

حسن دهقان مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط میباشد.

511/2اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی 
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کاشمر

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهــی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامــه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
و اراضی و ساختمانهای فاقد ســند رسمی برابر رای شماره 139860306012003696 
هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند 
رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کاشمر تصرفات مالکانه بامعارض متقاضی 
آقای /خانم محمد علی اکبریان داغی فرزند امیر بشماره شناسنامه4 صادر ه از کاشمر در 
ششــدانگ یکباب ساختمان به مساحت  16/84 متر مربع از پاک 195 فرعی از3026 
اصلی واقع در بخش یک حومه کاشــمر  بــه آدرس  خیابان باقری % نبش باقری 10 
خریداری از مالک رســمی  آقای/ خانم  فریدون نســاجیان محرز گردیده است .لذا به 
منظور اطاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند ازتاریخ 
انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید 
، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض ، دادخواســت خود را به مراجع قضایی 
تقدیم نمایند .بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 
مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد .تاریخ انتشار نوبت اول :1399/4/15 .تاریخ انتشار 

نوبت دوم : 1399/4/30 
محمد  محمد زاده % رئیس ثبت اسناد و اماک کاشمر

فنونی  زاده: پرسپولیس خوب بازی نمی کند اما می برد
پیشکسوت باشگاه پرسپولیس گفت: نمی گویم 
شــاگردان گل محمدی به همه تیم ها شش گل 
بزنند اما باید هم بازی خوب کند و هم گل های 
بیشــتر بزنند چرا که تماشــاگران گل بیشــتر 

می خواهند.
مرتضی فنونی زاده در گفت وگو با ایسنا، درباره 
برد پرســپولیس مقابل فولاد خوزستان اظهار 
کرد: این برد را به هــواداران تبریک می گویم. 
پرســپولیس بازی خیلی خوبی انجام داد. ضمن 
این که از بــازی خیلی خوب فــولاد هم نباید 
بگذریم و نیمه اول برای آن ها و نیمه دوم برای 
پرســپولیس بود. به هر حال برحسب تصادف و 
روی کار انفرادی سیامک نعمتی گل زیبایی به 

ثمر رسید.
او ادامــه داد: پنــج هفته مانده اســت و باید با 
جســارت و صابت بازی کنیم چرا که امکان 
دارد آن تهدیــد فیفا به دلیل بدهی ها به چیزی 
که نمی خواهیم ختم شود و هم از پنجره نقل و 
انتقات محروم شویم و هم با کسر امتیاز مواجه 
شویم. احتمال خیلی زیادی وجود دارد که کسر 

امتیاز پرسپولیس را تهدید کند.
فنونــی زاده با بیان این کــه گل محمدی باید 
به جوانان بیشــتر بازی بدهد، گفت: درســت 

اســت امتیــازات خوبی جمع کردیــم اما بهتر 
اســت تعویض هایش در نیمه دوم را جوان کند. 
بهترین موقع اســت که بــه جوانان بازی دهد. 
البته مطمئن باشــید که این کار را می کند چرا 
که خودش هم زمانی جوان بود و با جوانان تیم 
ارتباط خوبی دارد. تیم مــا جوانان خوبی دارد. 
عبدی و روســتایی و حتی گلر جوان تیم مان 
می توانند در بازی هــای باقی مانده بازی کنند. 

بازیکن جوان اگر یک بازی در لیگ برتر انجام 
دهد انگار هفت سال در پایه ها بازی کرده است.
او ادامه داد: نظر شخصی ام این است و می دانم 
گل محمدی هم گــوش می دهــد. زمانی که 
قهرمانی مســجل شــد، یک بازی می تواند از 
دروازبان جوان اســتفاده کنــد و حتی اگر هم 
باختیم فدای سرشــان. به هر حال یک سرمایه 
به ســرمایه های پرسپولیس اضافه می شود چرا 

که این جوانان در آینــده خروجی تیم خواهند 
بود. همین روســتایی و عبدی از رده های سنی 
پرســپولیس آمدنــد و خروجــی پایه های تیم 
هســتند و من لذت می بــرم از این که می بینم 
بازیکنانی که پرورش داده شــده اند، اکنون در 

تیم بزرگسالان هستند.
پیشکسوت باشگاه پرسپولیس درباره بردهای با 
اختاف یک گل پرسپولیسی ها گفت: من آنقدر 

جرات دارم که می گویم پرسپولیس خوب بازی 
نمی کند اما می برد. تمام افتخارات پرســپولیس 
در این شش دهه به دلیل گل های زده اش بود 
و بهترین مهاجم های ایران و آســیا همیشه در 
بیشتر  بازی می کردند. گل محمدی  پرسپولیس 
باید روی پرسپولیس کار کند و در بخش حمله 
باید بیشــتر کار کند. مطمئن باشید پرسپولیس 
در بخش هجومی بهتر عمل می کند ولی به هر 
حال چه یک گل یا چه گل های بیشتری بزند، 

سه امتیاز را می گیرد.
او اضافــه کــرد: من هم بودم در این شــرایط 
همین کار را می کردم ولی مثا در بازی شــب 
گذشته در پنج دقیقه آخر می گفتم خدایی نکرده 
ممکن اســت گل بخوریم چرا که پرسپولیس 
عقب کشید. یک گل هیچ موقع قابل اطمینان 
نیســت و تیم مان باید با صابــت بازی کند و 
گل های بیشتر بزند. اکثر تیم های لیگ برتر از 
اســتقال گرفته تا 15 تیم لیگ برتر در تاریخ 
لیگ برتر از ما شش گل خورده اند و تیم یحیی 
گل محمدی هم باید به همین شکل عمل کند. 
نمی گویــم همه را باید شــش گل بزند اما هم 
بازی خوب کند و هم گل های بیشتر بزنند چرا 

که تماشاگران هم گل بیشتر می خواهند.
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تخطی از اجرای مصوبات ستاد ملی کرونا تخلف اداری است
معاون توســعه مدیریت و منابع وزارت کشــور: هرگونه تخطی از 
اجرای مصوبات ســتاد ملی مقابله با کرونا، اباغیه و پروتکل های 
مربوط یا کم کاری و ســهل انــگاری در این رابطه، تخلف اداری 
محسوب می شود. مراجع ذیربط موضوع را به هیات های رسیدگی 

به تخلفات اداری گزارش کنند./ایرنا

دانشجویان پزشکی بیشتر از ظرفیت اعلامی
 دانشگاه جذب شده اند

جلسه هیئت رئیسه دانشکده پزشــکی با بررسی وضعیت تحلیلی 
دانشــجویان پزشــکی در بدو ورود از کنکــور و در حین تحصیل 
و آشــنایی با پروژه طولی ســازی آموزش زبان انگلیســی برای 
دانشجویان پزشکی برگزار شــد. دکتر علیرضا همتی عضو هیئت 
علمی مرکز تحقیق و توســعه سیاست های دانشگاه علوم پزشکی 
تهران در این جلسه به بررسی تحلیل وضیعت دانشجویان پزشکی 
در بدو ورود از کنکور و پیشــرفت تحصیلی شان پرداخت و گفت: 
برای تحلیل از داده  های ســالنامه  های آماری دانشــگاه استفاده 
شــد که به علت کان بــودن، نیاز به داده  هــای کامل  تر بود و 
از اطاعات آموزشی ثبت شده در ســیپاد استفاده شد. وی گفت: 
در این مطالعه 3 رشــته دکتری عمومی پزشــکی، دندانپزشکی، 
داروسازی و 3 رشــته کارشناسی پرســتاری، فیزیوتراپی و علوم 
آزمایشگاهی از بدو ورود دانشجویان با تفکیک سن، جنس، معدل 
دیپلم، معدل آزمون  های جامع، معدل سه درس اصلی )بیوشیمی، 
بلوک بافت، آناتومی(، رتبه پذیرفته شــده در کنکور، میزان واحد 
و ترم قبولی و مشــروطی در دوران تحصیل دانشــجویان از سال 
89 تا 98 در یک بازه 10 ســاله، مورد بررسی و آنالیز قرار گرفت، 
همچنین وضعیت دانشــجویان بین الملل نیز بررسی شد. بررسی 
10 ســاله دانشگاه علوم پزشکی تهران نشان می دهد تعداد نهایی 
دانشــجوی پذیرفته شده 30 درصد بیشــتر از درخواست دانشگاه 
است و مردان در ســال های اخیر در رشته پزشکی از زنان پیشی 

گرفته اند./ خبرآناین

اگر خاتمی و احمدی نژاد تایید شوند، به جای انتخابات جنگ 
و دعوا داریم

محمدرضــا باهنر، دبیــرکل جبهه پیروان خط امــام و رهبری به 
خبرآناین گفت:من از مردم سالاری دینی در غیبت 3 الی 4 حزب 
فراگیرِ ضابطه دار پاســخگو، بیمناک هســتم.مجلس در روز اول 
10 نفر کاندیدای ریاســت و 20 کاندیدای نایب رئیسی داشت، اما 
الحمدالله مسئله مدیریت شد و به خیر گذشت. نماینده مجلس در 
جبهه سیاسی یک سردار است، اما نماینده مجلس ما اصا دوران 
حکمرانی خوب را هیچ کجا نگذرانده و با ذهنیات غیر علمی و غیر 
واقعی خودش نماینده شده است. سه قوه و حتی مجمع تشخیص 
مصلحت نظام و نیروی های مســلح همه باهم باید این مشکات 

را حــل کنیم و علیه هم و در مقابل هم این مشــکات قابل حل 
شــدن نیست. قالیباف عقل حکومتی و روحیه مناسبی است، اما تا 
بر مدیریت مجلس عادت کند ممکن اســت مقداری طول بکشد. 
زمانی به شــوخی می گفتیم که اگر بخواهیــم در انتخابات ایران 
80 درصــد مردم پای صندوق رای بیایند باید آقای خاتمی و آقای 
احمــدی نژاد را تایید کنند، ببینید این دو چکار می کنند، آن موقع 
دیگر انتخابات نبود و جنگ و جدل و دعوا می شد. حتما حاکمیت 
باید برای افزایش مشارکت در انتخابات 1400 برنامه داشته باشد. 
با آمریکا یکســری اختافات اساســی و ذاتی داریم اما با چین نه. 

چین به دنبال تغییر حکومت ایران نیست

توافق برجام می توانست با سرمایه گذاری کشورهای عضو 
برجام ،بیمه شود

مرتضی الویری:در شرایطی که نیاز بود با سرمایه گذاری شرکت های 
متعلق به کشــورهای طرف برجام این توافق بیمه شود اعام شد 
که شرکت های امریکایی حق حضور و سرمایه گذاری در ایران را 
ندارند. به عاوه با برخی اقدامات حاشیه ای این جریان ها شرایط به 
نحوی شد که احساسات رأی دهندگان امریکایی به نفع جریان های 
مخالف برجام در امریکا تحریک شــود. به این ترتیب من معتقدم 
جریان های تندرو کشــور ما در روی کار آمدن ترامپ مؤثر بودند./

روزنامه ایران

کجای قانون اساسی نوشته که شورای نگهبان می تواند بر 
رفتار نمایندگان نظارت کند؟

روزنامه جمهوری اســامی در ســرمقاله خود نوشت: هیچیک از 
اصول 9گانه قانون اساسی که وظایف و اختیارات شورای نگهبان 
را برمی شمرند، کمترین اشــاره ای به نظارت این شورا بر عملکرد 
نماینــدگان مجلس در دوران نمایندگــی ندارند. اصل 98 هم که 
می گوید »تفســیر قانون اساسی بعهده شورای نگهبان است که با 
تصویب سه چهارم آنان انجام می شود« ربطی به مسأله نظارت این 
شــورا بر عملکرد نمایندگان در دوره نمایندگی آنان ندارد. محدود 
ســاختن دایره فعالیت های نمایندگان مجلس به نظارت شــورای 
نگهبان، موجب وابســتگی هائی می شــود که با جایگاه نمایندگی 

مردم در قوه مقننه منافات دارد.
 

آمار متفاوت عضو شورای شهر از مرگ و میرهای کرونایی
ناهید خداکرمی عضو شــورای شهر تهران در نطق پیش از دستور 
خود درباره پراکندگی ویروس کرونا در پایتخت، گفت: اپیدمی های 
مهمی در ایران وجود داشته که طاعون شیرویه در سال های 627 و 
628 میادی مرگ نیمی از جمعیت را در زمان ساسانیان به همراه 
داشت، همچنین آبله در سال 1237 هجری شمسی و طاعون قرن 
14 میادی در ایران ســبب مرگ یک سوم جمعیت کشور در آن 
زمان شــد. آخرین اپیدمی نیز در کشور مربوط به سارس در سال 

2003 و آنفلوآنزا پرندگان در ســال 2005 بــود.وی افزود: اولین 
مرگ ناشــی از ویروس کرونا را در تهران اول اسفند داشتیم و این 
نشان می دهد که ورود کرونا به ایران خیلی قبل تر از تاریخ رسمی 
اتفاق افتاده و احتمالًا کســی خبر نداشته است. این عضو شورای 
شهر تهران گفت: امروز بیش از 7167 مورد از افرادی که مبتا به 
ویروس کرونا در بهشــت زهرا )س( دفن شده اند. خداکرمی گفت: 
توصیف اپیدمیولوژی و شــاخص های دموگرافیک کووید ـ. 19 در 
تهران با استناد به جمعیت تحت پوشش سه دانشگاه علوم پزشکی 
مستقر در تهران انجام گرفت و مطالعه در این سه دانشگاه نتایجی 
را به همراه داشــت.خداکرمی ادامه داد: مطابق بررسی های انجام 
گرفته هیچ منطقه ای در تهران موفق به کنترل ویروس نشــده در 
اواسط اردیبهشت 9 مرگ در تهران داشتیم، ولی دیروز 101 مورد 
مرگ در پایتخت ثبت شــد و این نشان می دهد سطح ابتا رو به 

افزایش است.

ترکیه مجوز پروازهای ایرانی به این کشور را لغو کرد
شــرکت های هواپیمایی داخلی از ابطال مجــوز پروازهای تهران 
- اســتانبول - تهران خبر دادند و اعــام کردند: با تصمیم ترکیه 
مرز هوایی ایران و ترکیه مجددا بســته شد.دو شرکت هواپیمایی 
ماهان و قشــم ایر دقایقی پیش از لغو مجــوز پرواز به ترکیه خبر 
دادند و نوشــتند: به اطاع مســافرین می رساند، با توجه به اعمال 
محدودیت های جدید کشور ترکیه و بسته شدن مرزهای این کشور، 
پروازهــای تهران-اســتانبول-تهران تا اطاع ثانوی لغو شــد.بر 
اســاس اعام کشور ترکیه، این موضوع بنا به دستور وزارت حمل 
و نقل و وزارت بهداشــت ترکیه صادر شده است و در حال حاضر 
مجــوز پروازهای ایرانی به ترکیه کاً لغو شــد.امکان انجام پرواز 
به کشــور ترکیه از دو هفته پیش فراهم شــده بود و شرکت های 
هواپیمایی ایران فروش بلیت مســیرهای ترکیه را آغاز کرده بودند 
اما که با مصوبه شب گذشته ترکیه، تمام بلیت های خریداری شده 

لغو می شود.

حمله وزیر ارتباطات احمدی نژاد به اینستاگرام
رضا تقی پور عضو حقیقی شــورای عالی فضــای مجازی گفت: 
ما می گوییم چگونه غیرتتان اجــازه می دهد که یک نرم افزار این 
چنین به مقدســات شما توهین کند و به فرهنگ کشور نفوذ کند، 
و در مقابلش شما ساکت باشید؟! ما پاسخی درمقابل بی حرمتی ها 
ندیدیم و بحث این است که مسئولان ما به اعمال حاکمیت کشور 
در فضای مجازی اعتقاد دارند یا خیر؟! ما به دنبال پاسخ این سوال 
هســتیم. رضا تقی پور عضو حقیقی شورای عالی فضای مجازی 

و وزیر اســبق وزارت ارتباطات و فنــاوری اطاعات در خصوص 
حواشــی ایجاد اینترنت ملی گفت: مثال اجرایی شدن شبکه ملی 
اطاعات را می توان به رویداد آبان ماه اشــاره کرد، که اگر شبکه 
ملی اطاعات بود، ما تا چه اندازه می توانستیم خدمات دولتی مانند 
بانک، بیمه، آموزش و حتی خدمات اینترنتی مانند موتور جستجو و 
… را ارائه کنیم؟ آیا ما در کشور می توانیم مقابل چنین رخدادها و 
بحران هایی ایستادگی کنیم و استقال کشورمان را حفظ کنیم یا 
خیر؟! آیا باید شــبکه هایمان مختل شود و دسترسی ها همه از بین 
برود، یا نه باید بســتری ملی و امَن با خدماتی ســریع تر و ارزان تر 

برای مردمان فراهم کنیم؟

95 دانشجوی دانشگاه علامه طباطبایی به کرونا مبتلا شده اند
طرح ارزیابی ســامت روان، جســمی و وضعیت آموزش مجازی 
در دوران کرونا در 12 هزار دانشــجو دانشــگاه عامه طباطبایی 
اجرا شد که نتایج آن نشــان می دهد 95 دانشجوی این دانشگاه 
به بیماری کرونا مبتا شــده اند. به گزارش روز یکشــنبه دانشگاه 
عامه طباطبایی، این دانشگاه با حدود 17 هزار دانشجو در مقاطع 
کارشناســی، ارشــد و دکتری و با حدود 550 عضو هیات علمی و 
بیش از هزار عضو مدعو از بزرگ ترین دانشــگاه های کشور است 
که گســتره دانشجویی آن، کل استان های کشور را در بر می گیرد. 
با آغاز بحران کرونا در کشور و تعطیلی فرآیند آموزش حضوری و 
رویکرد نظام آموزش عالی کشــور به سیستم مجازی، در دانشگاه 
عامه طباطبایی از آغاز با تشــکیل جلســات منظم در دانشگاه و 
هم اندیشی مسوولان، مدیران و استادان دانشگاه، رویکرد آموزش 

مجازی در دستور کار قرار گرفت.

انفجار در پسُت برق نیروگاه اصفهان
مدیرعامل شــرکت تولید نیروی برق اصفهان گفت: انفجار صبح 
روز یکشــنبه در پُست برق نیروگاه اســام آباد اصفهان، خللی در 
تداوم تامین برق مشــترکان و فعالیت این نیــروگاه ایجاد نکرد. 
ترانس جریان پست 230 کیلو ولت برق نیروگاه حرارتی اسام آباد 
اصفهان حدود ساعت پنج صبح امروز دچار انفجار شد؛ شرکت برق 
منطقه ای اصفهان، دلیل این حادثه را فرسودگی ترانس برق اعام 
و عنوان کرد که این اتفاق، خســارت جانی نداشت. در عین حال 
مدیرعامل شرکت تولید نیروی برق اصفهان گفت که این حادثه در 
تاسیسات پُست برق نیروگاه اصفهان رخ داد و این پست برق پس 
از حدود 2 ســاعت به حالت عادی برگشت. سعید محسنی افزود: 

تجهیزات آسیب دیده نیز در دست تعمیر و تعویض است.

محمد مهاجری: چرا همه »غش« کردید سمت آقای »بیغش«؟
یک فعال سیاسی به ماجرای جنجالی مصاحبه یک نماینده درباره 

قرارداد ایران و چین واکنش نشان داد.
محمد مهاجری نوشت:

1- آقای احمدی بیغش نماینده شــازند اراک ادعایی دروغ در باره 
واگذاری جزایر ایرانی به چین مطرح کرده. از صبح شــنبه عالم و 
آدم حرفهایش را در فضای رســمی و مجازی خوانده و شنیده اند. 
ضدانقاب هم در تنور این حرف ناپخته، نان خودش را پخته. بعد 
از انتشار این مصاحبه، همه غش کردند به سمت احمدی بیغش!.

2- سال ها پیش لطیفه ای بر سر زبان ها بود که:
فردی با رادیو تماس می گیرد و درخواست می کند ترانه ا ی از یک 
خواننده دوران طاغوت پخش کند. دنبال فرد تلفن کننده می گردند 
و ســرانجام پیدایش می کنند. می پرســند چرا چنین حرفی زدی؟ 

پاسخ می دهد: حالا من گفتم، شما چرا از رادیو پخش کردید؟!
3- یکی نیست این وسط یقه آقای علی عسگری رئیس صداوسیما 
را بگیرد که مردحســابی! گیرم آن نماینده چنان حرفی را زد. توی 
دم و دستگاه گل و گشادتان یک آدم عاقل پیدا نشد که از خودش 
بپرسد:خب، گیریم که نماینده شــازند چیز بی ربطی گفت، چرا ما 

باید پخش کنیم؟
4- وقتش نیست که حالا بجای اینکه به سمت آقای بیغش، غش 

کنیم، یکبار هم به سمت رئیس صداوسیما غش کنیم؟
 

 بهشتی پور: کرونا برجام را احیا خواهد کرد
بهشــتی پور ادامه داد: همچنین باید در نظــر گرفت که بایدن در 
صورت پیروزی شــرایط وقت را بررســی خواهد کــرد و با توجه 
به مناســبات آن زمان، تاکتیک هایــی را در نظر خواهد گرفت. به 
خصوص اینکه جهان قبــل از کرونا با جهان کرونایی خیلی فرق 
کرده اســت.او همچنین با اشــاره به موقعیت این روز های دونالد 
ترامپ توضیح داد: ترامپ این روز ها شدیداً نگران انتخابات 2020 
اســت. به هر حال کرونا اقتصاد آمریکا را به ورطه ورشکســتگی 
برده اســت که در این حالت، ترامــپ دیگر نمی تواند به توفیق در 
اشــتغال زایی ببالد و این مساله را دلیلی بر پیروزی قطعی خود در 
انتخابات ریاســت جمهوری بداند. در کل باید تاکید کرد، وضعیت 
انتخاباتی ترامپ بســیار شکننده است.حســن بهشتی پور در پایان 
صحبت هایش گفــت: اگر اتفاقی غیرمنتظــره رخ ندهد، بایدن با 
توجه به تبعات کرونا بر اقتصــاد آمریکا، می تواند نتیجه انتخابات 
را بــه نفع خود رقم بزند. پس می توان گفــت کرونا برجام را احیا 

خواهد کرد.
 منبع: تابناک

توافق برجام می توانست با سرمايه گذاری کشورهای عضو برجام ،بيمه شود/ترکيه مجوز پروازهای ايرانی به اين کشور را 
لغو کرد/ حمله وزير ارتباطات احمدی نژاد به اينستاگرام

شرایط ویژه اشتراک انبوه روزنامه صبح امروز  
برای پیک موتوری ها،باربری ها 

و شرکت های خدماتی
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